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استاندار هرمزگان :
استخدام نیروهای بومی هرمزگان 

در صنایع نفت و گاز باید افزایش یابد

پیکر مرزبان شهید احمدی سکل 
در بندرعباس تشییع شد

مرغ در آستانه حذف شدن از سفره ها
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اولویت های کاری کمیسیون انرژی 
در چهار سال پیش رو

گروه خبر //  عضــو مجمع نمایندگان 
بررسی علل  نتایج  هرمزگان در مجلس 
برکناری رئیس هیات والیبال هرمزگان را 

اعلام کرد. 
  احمد مــرادی  افزود: طبق اعلام قبلی بنده 
و با توجه به پیگیــری های اعضای مجمع 
نماینــدگان هرمــزگان در مجلس از طریق 
فدراسیون والیبال و اداره کل ورزش و جوانان 
استان هرمزگان به جمع بندی لازم پیرامون 

این موضوع دست پیدا کردیم.وی با بیان اینکه 
در خصوص علت جابجایی فدراسیون والیبال 
و اداره کل ورزش و جوانــان متفق القول با 
ستایش از عملکرد ۲۰ ساله فریدون الهامی 
بر تزریق نیروی جوان به بدنه والیبال استان 
هرمزگان تأکید داشــتند، اظهار کرد: اعضای 
مجمع نمایندگان استان هرمزگان در مجلس 
با تأکید بر استفاده از تجارب ارزنده فریدون 
الهامی خواستار به کارگیری رئیس فدارسیون 
والیبال از این نیروی توانمند در کادر فدراسیون 
داشــتند که ضمن ابراز علاقــه مندی وی با 
موافقت ارکان فدراسیون رو به رو شد.مرادی 
عنــوان کرد: با توجه به زحمات و افتخارات 
گرانسنگ فریدون الهامی در ورزش هرمزگان 
از مدیرکل ورزش و جوانان هرمزگان خواسته 
شد برنامه ریزی مناسبی برای برگزاری برنامه 
ای ویــژه جهت تجلیــل از الهامی صورت 
بگیرد. وی با اشاره به اینکه مجمع نمایندگان 
هرمزگان در مجلس از به کارگیری نیروهای 

بومی، متخصص، توانمند، با انگیزه و جوان در 
رأس هیات های ورزشی استان حمایت می 
کند، افزود: بستگانی از نیروهای توانمند والیبال 
است که از این ظرفیت برخوردار بوده و امید 
اســت با حمایت جامعه والیبال در ادامه راه 
موفق باشد.عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در 
مجلس با بیان اینکه جامعه نیاز به آرامش دارد 
و تأکید مجمع بر این اســت که از رفتارهایی 
که سبب خدشــه وارد شدن به ورزش استان 
شود، بپرهیزیم، تصریح کرد: امیدواریم با توجه 
به افتخارات و موفقیت های والیبال در سالیان 
گذشته در ادامه راه بتوانیم در این مسیر توسعه 
گام برداریم.  وی ادامه داد: هرکدام از اعضای 
مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس ممکن 
است نظری داشته باشــد اما در موضوعات 
کلان سعی بر نظر جمعی و خط قرمز همگی 
منافع هرمزگان باشــد و قول می دهیم برای 
حمایت از والیبال از هیچ تلاشــی کوتاهی 
نکنیــم. مرادی با دعــوت از اعضای هیات 

والیبال و روسای شهرستانی برای بازپسگیری 
اســتعفا، اظهار کرد: باید همگی سبب ارتقا 
نیروی بومی شویم و اگر در ابتدای کار همگی 
دست یاری به ســوی بستگانی نگیریم این 
 نیروی جوان می سوزد و بعدها حسرتش را 
می خوریم.وی با اشاره به اینکه بسیاری به بنده 
گفتند چرا در جلسه ای حاضر می شوی که 
برخی از آن افراد مخالف تو بودند، خاطرنشان 
کرد: بنده نماینده تمامی مردم و وامدار آن ها 
هســتم و هرگاه از من درخواستی شود باید 
اجابت کنم و به همین منظور در جمع خانواده 
والیبال حاضر شده و قول پیگیری از طریق 
تمامی اعضای مجمع را دادم.به گزارش ایسنا 
؛ عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس 
در پایان با بیان اینکه همگی اعضای مجمع 
به نحوه کنار گذاشتن الهامی معترض هستند، 
اضافه کرد: باید از تجــارب تمامی خانواده 
والیبال از جمله فریــدون الهامی برای تداوم 
روند توسعه والیبال در هرمزگان استفاده شود.

اعلام نتایج بررسی علل برکناری رئیس هیات والیبال هرمزگان

2

احترام به سلامت اجتماعی مردم 
هرمزگان با استفاده از ماسک

گروه خبر // نشست غیر علني مجلس شوراي اسلامي با موضوع بررسي دلایل افزایش قیمت ها و حذف دلالان از 
بازار، با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت برگزار شد.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ احمد مرادي نماینده هرمزگان در مجلس شــوراي اســلامي، در جلسه غیر علني 
مجلس خطاب به وزیر صمت گفت: مردم از افزایش قیمت ها و حضور دلالان در بازار کالاهاي اساسي مورد 
نیاز مردم به ســتوه آمدند و با توجه به زمان کم باقي مانده تا پایان کار دولت، وزیر صمت و همکارانش باید 
براي تامین کالاهاي مورد نیاز مردم تلاش شبانه روزي داشته باشد.نائب رئیس کمیسیون انرژي مجلس گفت: 
بخشي از مشکلات امروز بدلیل عدم حمایت از تولید کنندگان است که مي توان با حذف تشریفات زائد اداري، 
برخوردهاي سلیقه اي و اعطاي تسهیلات بانکي، بخشي از مشکلات تولید را مرتفع نمائیم.مرادي گفت: بخش 

دیگر گراني ها ناشي از حضور دلالان و از طرف دیگر رسوب کالاهاي اساسي در گمرکات کشور است که باید 
در این خصوص نیز فورا چاره اندیشي شود. 

   مرادي همچنین با اشــاره به پراکندگي فعالیت کارخانه هاي فولاد در هرمزگان گفت در صورت حمایت و 
تکمیــل ظرفیت کارخانه هاي فولاد از طریق تامین مــواد اولیه مورد نیاز، ظرفیت تولید فولاد در هرمزگان به 
١۰میلیون تن در سال خواهد رسید که نقش مهمي در اشتغال و اقتصاد هرمزگان خواهد داشت.شایان ذکر است 
در این جلســه نمایندگان نقطه نظرات و انتقادات خود را پیرامون مسائل مختلف از جمله نفوذ دلالان در بحث 
توزیع نهاده های دامی و خودرو و... مطرح کردند که وزیر صمت برنامه هاي این وزارتخانه را در خصوص موارد 

مطرح شده تشریح نمود.

تکمیل پوشش 
همراه اول 

در سواحل مکران 
در محدوده هرمزگان

احمد مرادي نماینده مردم بندرعباس در صحن غير علني مجلس:

مردم از افزايش قيمت ها به ستوه آمده اند
 بخش ديگر گراني ها ناشي از حضور دلالان و رسوب كالاهاي اساسي در گمركات كشور است 

اعلام نتایج بررسی 
علل برکناری رئیس هیات 

والیبال هرمزگان
1

لزوم تسهیلگری
 در نوسازی محلات فرسوده 

صفحه 2 را بخوانید

در گذشت همکار  ارجمند ، رسانه اي و فرهنگي مهربانمان شادروان حمید رحمانی را به خانواده محترمشان، خاندان 
 رحمانی ،  فامیل های وابسته و  كلیه خبرنگاران و جامعه فرهنگیان پارسیان  و آحاد مردم شهرستان تسلیت عرض 
می نمايم. از خدای رحمان برای آن مرحوم  رحمت واسعه و غفران الهی و براي بازماندگان صبري جزيل آرزو مندم. 

قاسم گلستاني نماينده خانه مطبوعات و خبرنگار روزنامه هاي استاني

بازگشت همه به سوی اوست

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: تعداد بکارگیری و 
استخدام نیروهای جوان بومی در صنایع نفت و گاز این استان 
باید افزایش یابد و وزارت نفت باید در بکارگیری نیروی های 

بومی اهتمام لازم را داشته باشد. 
    بــه گــزارش ایرنــا ، فریدون همتــی در دیدار بــا علیرضا 
صادق آبادی معاون وزیر نفت و مدیرعامل شرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی ایران در تهران اظهارداشت: بخش اعظم 
نیروی انسانی فعال در این حوزه باید از دانش آموختگان دانشگاهی 
هرمزگانی باشــد.وی ادامه داد:اگرچه طی سال های اخیر گام های 

مثبتی در حوزه بکارگیری نیروهای بومی در پست های مدیریتی 
شرکت های فعال در حوزه نفت و گاز برداشته شده اما انتظار است 
ترکیب فعلی نیروی انسانی در میزان بکارگیری نیروهای جوان به ویژه 
در پست های مهم شتاب بیشتری داشته باشد.استاندار هرمزگان از 
مهم ترین انتظارات مجموعه دولت و مردم استان از صنایع فعال در 
حوزه نفت و گاز به ساخت بیمارستان، مدرسه و ایجاد اشتغال برای 
جمعیت جوان بومی عنوان کرد و افزود: شرکت ها و پالایشگاه های 
نفتی به دلیل ارتباط نزدیکی که با جامعه پیرامون خود دارند، باید در 
توسعه محلی نیز مشارکت داشته باشند.همتی ابرازداشت: طرح های 

زیادی در حوزه های صنایع نفت و گاز در  استان هرمزگان درحال 
احداث است که وزارت نفت باید در بکارگیری نیروی انسانی بومی 
اهتمام لازم را داشته باشد.استاندارهرمزگان اضافه کرد: استخراج و 
پالایش منابع نفت و گاز دارای تبعات اجتماعی و محیط زیستی 
است و از این رو اهمیت ایفای مسئولیت های اجتماعی را در استان 
هرمــزگان،  به دلیل وجود صنایع عظیم حوزه نفت و گاز چندبرابر 
می کند.وی یادآور شد: طرح ها و فعالیت ها در حوزه مسوولیت های 
اجتماعی باید در راستای توانمندسازی جامعه محلی عملیاتی شود 

که منجر به توسعه پایدار در مناطق شود.

استاندار هرمزگان :

استخدام نیروهای بومی هرمزگان در صنایع نفت و گاز باید افزایش یابد
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فرماندار بندرعباس :
 شهرداری و راهور با پایش تصویری می توانند 

در کاهش تصادفات بهتر عمل کنند
  گروه خبر // عزیزاله کناری فرماندار به همراه فرزاد ابراهیمی معاون 
سیاسی و رهنما نماینده اطلاعات و کریمی مدیر دفتر انتظامی فرمانداری به 
مناسبت هفته ناجا در پایگاه فرماندهی دریابانی و پلیس راهور شهرستان 
حضور یافت.به گزارش خبرنگار دریا ؛ فرماندار بندرعباس در این دیدار 
اظهار داشــت: برادران ناجا در ۴ حوزه فرماندهی انتظامی، فرماندهی 
دریابانی، رئیس پلیس راه و رئیس پلیس راهور با تعامل سازنده با دیگر 
دستگاههای همکار و ذیربط تلاش های قابل قبول و زحمات زیادی در 
زمینه برقراری نظم و امنیت می کشند. کناری در حاشیه دیدار با رئیس 
پلیس راهور  شهرستان گفت: جای تشکر و قدردانی دارد که پلیس راهور 
در راستای حفظ امنیت و کاهش تصادفات و کمک به سلامت جامعه طی 
۳ الی ۴ ماهه اخیر پس از بررســی تعداد تصادفات و آنالیز زمان وقوع 
آنها، با ســه برابر کردن تعداد گشت های شبانه خود سبب کاهش حجم 
قابل توجهی از تصادفات و واژگونی خودروها شدند. وی همچنین در 
این دیدار از پیگیری پلیس راهور و همکاری حوزه ترافیک شهرداری در 
زمینه شروع رفع نقایص معابر، نصب علائم راهنمایی و رانندگی، نصب 
چراغ های راهنما و خط کشی خیابان ها  تشکر نمود و خواستار استمرار 
این همکاری در جهت مناسب تر سازی زیر ساخت های ترافیکی شهری 
بندرعباس و تصادفات شدند. فرماندار بندرعباس بیان داشت: شهرداری 
 و راهور با بهره گیری از سیســتم هــای الکترونیکی و پایش تصویری 
می توانند در کاهش تصادفات بهتر عمل کنند.وی در دیدار با فرماندهی 
دریابانی شهرستان گفت: فرماندهی دریابانی مسئولیت برقراری امنیت 
دریایی قریب ۲۵۰ کیلومتر نوار و آبهای ســاحلی از خور تیاب میناب 
تا خور بشیری بندرخمیر و سواحل هرمز دارند و اقدامات خوب و قابل 
توجهی در حوزه مقابله با انواع قاچاق کالا، مواد مخدر و مشــروبات 
الکلی و همچنین نظارت بر شناورها توسط دریابانی صورت گرفته است. 
رئیس شورای تامین شهرستان در پایان این دیدارها که به مناسبت هفته 
ناجا انجام شــد از همه عزیزان حوزه ناجا در شهرستان تشکر کردند و 
خواستار استمرار این کارها و تلاش ها در جهت حفظ و ارتقاء شاخصهای 

امنیتی و انتظامی شهرستان شدند.

پیکر مرزبان شهید احمدی سکل در بندرعباس تشییع شد
  گروه خبر // مراسم تشییع پیکر مرزبان هرمزگانی پایگاه دریابانی 
میناب که روز چهارشــنبه ۳۰ مهرماه در درگیری با قاچاقچیان در 
آب های میناب به شهادت رسید، صبح  پنجشنبه اول آبان ماه ۹۹ در 
بندرعباس برگزار شــد.  مراسم وداع و تشییع پیکر پاک ستوان سوم 
شهید محمد احمدی سکل از ساعت ۷ صبح پنجشنبه اول آبان ماه ۹۹ 
با حضور دریادار علیرضا تنگســیری فرمانده نیروی دریایی سپاه و 
جمعی از فرماندهان نظامی و انتظامی و مسؤولان استان، همرزمان و 
خانواده معظم شهید، در محل ستاد فرماندهی انتظامی استان هرمزگان 
برگزار  و برای خاکســپاری به زادگاه شــهید واقع در گلزار شهدای 
روستای ســکل از توابع شهرستان رودان اســتان هرمزگان منتقل 
شد.شهید احمدی سکل ۳۲ ساله و بیش از ١١ سال به خدمتگزاری 
به مرزنشــینان در لباس مقدس مرزبانی مشغول بوده است و از این 
شهید بزرگوار یک فرزند پســر ۲ ساله به نام »ابوالفضل« به یادگار 
مانده اســت.به گزارش فارس، در بامداد روز چهارشنبه ۳۰ مهرماه 
،اکیپ گشت دریایی پایگاه دریابانی میناب با تعدادی از شناورهای 
قاچاقچیان در آب های این شهرســتان درگیر که در برخورد شناور 
قاچاقچیان با شــناور سازمانی، ستوان ســوم محمد احمدی سکل 
به شدت مجروح و به بیمارســتان منتقل که متاسفانه به علت شدت 

جراحات وارده به درجه رفیع شهادت نائل شد.

خبر

خبری
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گروه خبــر // نایب رئیس کمیســیون انرژی سال نوزدهم شماره 3446
مجلس شــورای اســلامی از بحث و بررسی 
پیرامون اولویت های کاری کمیسیون در چهار 
سال پیش رو و تمرکز بر روی تدوین اساسنامه 

شرکت ملی گاز خبر داد.

  احمد مرادی  ضمن تشریح جلسه کمیسیون انرژی، 
بیان کرد: در جلســه کمیسیون انرژی، اولویت های 
کاری کمیسیون در چهار سال پیش رو مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت و نمایندگان پیشنهاداتی را مطرح 
کردند تا اولویت هایی در چهار سال پیش رو مورد 

پیگیری قرار گیرد.
  وی در ادامه اظهار کرد: پیگیری اساسنامه شرکت 
ملی گاز از جمله اولویت هایی اســت که مطرح شد 
تا کمیسیون آن را دنبال کند. پیشنهاداتی درخصوص 
تشــکیل وزارت انرژی که ترکیبی از وزارت نفت و 

نیرو است مطرح شــد. قرار شد این موضوع نیز در 
کمیسیون دنبال شده و بحث های کارشناسی بر روی 

آن صورت گیرد.
  به گزارش ایســنا ؛ نماینده مــردم بندرعباس در 
مجلس تصریح کرد: دیگر اولویت های کمیســیون 
نیز در حوزه تقنینی و نظارتی مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. قرار شد جمع بندی نهایی در این زمینه 
صورت گیرد تا کمیسیون بتواند در چند سال پیش رو 
با برنامه ریزی و کار کارشناسی بخشی از مشکلات 

را برطرف کند.

گروه خبر // با پیگیری اســتاندار هرمزگان و در دیدار با دکتر 
سید کامل تقوی نژاد معاون توسعه مدیریت، منابع و برنامه ریزی 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، قسط اول اعتبارات 
مربوط به تکمیل و تجهیز بیمارستان 531 تختخوابی بندرعباس 
به میزان 300 میلیارد ریال، طی هفته آتی به حســاب دانشگاه 

علوم پزشکی هرمزگان واریز می شود. 
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر فریدون همتــی در این خصوص، 
عنوان کرد: برای تکمیل بیمارســتان ۵۳١ تختخوابی بندرعباس تا پایان 
ســال جاری برنامه ریزی شده بود که در راستای این هدف گذاری مقرر 
 شــده بود سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشــور از محل مصوبه سفر 
رئیس جمهور و ردیف توازن ملی و ردیف  بودجه، ١۷۵ میلیارد تومان 

برای تامین نیروی انسانی و تسریع در اجرای این بیمارستان اختصاص  
دهد. وی افزود: در پی نشست قبلی با وزیر بهداشت قول پرداخت ١۰۰ 
میلیارد تومان از محل ارزش افزوده و ستاد ملی مقابله با کرونا داده شده 
بود که امروز در همین راستا با همراهی نمایندگان مرکز استان، آقایان دکتر 
مرادی و دکتر آشوری با معاون وزیر بهداشت پیگیری شد. وی با اشاره 
به نتایج این نشست، تصریح کرد: طی هفته آتی، ۳۰۰ میلیاردریال برای 
تکمیل و توسعه بیمارستان ۵۳١ تختخوابی بندرعباس به حساب دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان واریز خواهد شد. همتی با بیان اینکه این پروژه در 
راستای بهره مندی مردم استان و به ویژه شهر بندرعباس با امکانات درمانی 
و بیمارستانی مجهز، از اهمیت بسزایی برخوردار است، گفت: بر اساس 
پیش بینی ها قرار بود این پروژه طی دو سال آینده به بهره برداری برسد 

اما تلاش داریم با کمک وزارت بهداشت این مجموعه بزرگ بیمارستانی 
را تا پایان ســال به بهره برداری برســانیم.همتی افزود: بیمارستان ۵۳١ 
تخت خوابی بندرعباس یکــی از مهمترین پروژه های عمرانی هرمزگان 
است که منابع مالی آن با پیگیری های انجام شده در حال تامین است و 
امیدواریم با روند مناسب اجرای این پروژه تا پایان سال آماده بهره برداری 
 شود.بیمارســتان ۵۳١ تختخوابی بندرعباس از جمله پروژه های مهم و 
اثرگذار در ســفر دوم هیئت دولت به استان هرمزگان بوده است که دکتر 
همتی نماینده عالی دولت در استان شخصا و با همراهی نمایندگان مرکز 
اســتان با پیگیری مکرر و با انتصاب نماینده ای ویژه برای پیگیری روند 
اجرایی و تکمیل این پروژه از تمام ظرفیت ها برای اتمام آن تا پایان سال 

جاری اهتمام ویژه دارد.

اولويت های کاری کميسيون انرژی در چهار سال پيش رو

با پيگيری استاندار هرمزگان در دیدار با معاون وزیر بهداشت محقق شد؛

تخصیص 300 میلیارد اعتبار برای تکمیل بیمارستان 531 تختخوابی

از  //مدیرمخابرات منطقه هرمزگان  گروه خبر 
تکمیل پوشش همراه اول در سواحل مکران در 
محدوده استان هرمزگان از روستاهای ساحلی 

شرق بندرعباس تا لیردف جاسک خبر داد. 
   امیــر یگانه اظهار کــرد: طی دو ســاله اخیر با 
پیگیری های شــخص وزیر ارتباطات و اســتاندار 
هرمزگان و با همتی بلند از سوی کارکنان همراه اول 
در استان هرمزگان، پوشش تلفن همراه در سواحل 
مکران از روستاهای ســاحلی شرق بندرعباس تا 
لیردف جاسک تکمیل شده است.وی گفت: بسیاری 

از ســایت های جدید ایجاد شده در سواحل مکران 
در محدوده استان هرمزگان از نسل سوم و یا چهارم 
ارتباطی هســتند که امکان بهره مندی مردم مناطق 
عمدتا روســتایی این محدوده از اینترنت پرسرعت 
را نیــز فراهم آورده اند.به گفته مدیر مخابرات منطقه 
هرمزگان، در ســه ســاله اخیر به اندازه کل تاریخ 
ارتباطات همراه در استان هرمزگان، تکنولوژی جدید 
در شــهرها و روستاهای استان ایجاد شده به طوری 
که کل تکنولوژی های ارتباطی در استان در سال ۹۷ 
معادل ۹۵۰ سایت بود اما اکنون بیش از ۲١۰۰ سایت 

ارتباطی در اســتان داریم.یگانه از دستورات اخیر 
وزیر ارتباطات در اختصاص بیش از ۲۲۰ کیلومتر 
فیبرنوری به هرمزگان به منظور اســتفاده در توسعه 
شبکه ارتباطی بشاگرد و بخش احمدی نیز تقدیر کرد 
و عنوان داشت: تا پیش از پایان سال این فیبرها در 
این دو منطقه عملیاتی خواهد شد تا مشکل دیرینه 
مردم این دو منطقه نیز رفع شود و ما بتوانیم به مردم 
خوب این مناطق نیز خدمات مناسب و در شأنی ارائه 
کنیم.به گزارش فارس ، وی همچنین خاطرنشان کرد: 
توسعه خدمات ارتباطی در سواحل مکران یک وظیفه 

برای ما در قبال فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در توسعه این منطقه است و کاری ویژه در این زمینه 
در مخابرات هرمزگان صورت گرفته تا بتوانیم یکی 

از نیازهای اصلی مردم این منطقه را تحقق بخشیم.

گروه خبر //مدیرعامل شــرکت نفت ســتاره خلیج فارس از 
بزرگ ترین عرضه ی تاریخ بورس انرژی توسط این غول پالایشی 
خبر داد و گفت: با تامین خوراک صنایع پایین دستی به جهش 

تولید در کشور کمک خواهیم کرد.
    به گــزارش خبرنگار دریا ، »محمدعلی دادور« در تشــریح خبر 
عرضه ی تاریخی این شرکت در بورس انرژی بیان داشت: شرکت نفت 

ستاره خلیج فارس به عنوان بزرگ ترین پالایشگاه میعانات گازی جهان 
به ســبب مقیاس تولید و تنوع فرآورده نقشی تعیین کننده در بازار دارد 
و امروز با عرضه ی ١۴۰ هزار متریک-تن نفتای سبک توانستیم روزی 
تاریخی را در بورس کشــور رقم بزنیم.وی افزود: تا به حال این حجم 
از فرآورده در رینگ داخلی به فروش نرسیده بود و امیدواریم همچنان 

شاهد درخشش ستاره خلیج فارس در آسمان پالایشی کشور باشیم.

مدیرعامل شــرکت نفت ســتاره خلیج فارس ادامه داد: این عرضه ی 
تاریخی در راســتای عمل به منویات مقام معظم رهبری مبنی بر ایجاد 
ارزش افزوده ی بیشتر و جلوگیری از خام فروشی صورت پذیرفت چرا 
که نفتای سبک خوراک پتروشیمی های کشور است و می تواند با تامین 
خوراک صنایع پایین دستی به جهش تولید در کشور کمک کند. وی در 
پایان ابرازداشت: شرکت نفت ستاره خلیج فارس هم اکنون جایگاهی 
راهبردی در توازن انرژی کشــور و منطقــه ایفا می کند و ما این وعده 
را به مردم شــریف ایران می دهیم که علی رغم ایجاد شــرایط ویژه به 
ســبب شــیوع ویروس کرونا، از تمام ظرفیت ها برای ایجاد جهش در 

تولید استفاده کنیم.

تکمیل پوشش همراه اول در سواحل مکران در محدوده هرمزگان

با نقش آفرینی شرکت نفت ستاره خليج فارس؛

بزرگ ترين عرضه داخلی بورس انرژی كشور صورت گرفت 

پشت پرده سیاست 

آسمان ایران زیر چتر پدافندی 
تنها ۷۲ ســاعت بعد از رفع محدودیت های تسلیحاتی جمهوری اسلامی ایران 
بر اساس قطعنامه ۲۲۳١، مدافعان آســمان ایران اسلامی با شعار »آسمان امن 
در ســایه اقتدار پدافند هوایی«، رزمایش بزرگی  را در نیمی از وســعت خاک 
کشــورمان آغاز کردند که طی آن قرار است آخرین فناوری های بومی خود در 
حوزه پدافند هوایی را به آزمون بگذارند. مقابله با تهاجم الکترونیک دشــمن، 
انهدام اهداف متخاصم با ســامانه های بومی »ســوم خــرداد« و »١۵ خرداد« 
و تمرین کشــف ســامانه های پنهان کار دشمن، ســه عملیات مهم روز اول این 
رزمایــش بود که با موفقیت صورت گرفت. بــه گزارش روابط عمومی ارتش، 
رزمایش مشــترک تخصصی پدافند هوایی مدافعان آسمان ولایت ۹۹ با اعلام 
رمز یا رسول ا...)ص( با گسترش و استقرار سامانه های بومی موشکی، راداری، 
اطلاعات شناســایی، جنگ الکترونیک، ســامانه های ارتباطی و شبکه دیده 
بانی بصری در نیمی از مساحت کشــورمان آغاز شد. در اولین روز رزمایش، 
عملیات مقابله با تهاجم الکترونیک روی سامانه های پدافندی با موفقیت تمرین 
شــد. در این مرحله از رزمایش، با ایجاد اخــلال الکترونیکی روی رادار های 
پدافند هوایی به وسیله پهپاد های اخلالگر، پایداری، قابلیت بقا و تداوم عملیات 
رادار ها به عنوان یکی از اجزای اصلــی پدافند هوایی در محیط آلوده به جنگ 
الکترونیک ارزیابی شــد. همچنین عملیات اخــلال الکترونیک روی پهپاد های 
مهاجم نیروی حمله ور و به دســت گرفتن کنترل این پهپاد ها و عملیات رهگیری 
هواپیما های حمله ور توسط پهپاد های رهگیر کرّار در این مرحله تمرین شد. در 
ادامه ســامانه های بومی سوم خرداد نیروی هوافضای سپاه و ١۵ خرداد نیروی 
پدافند هوایی ارتش که به دست متخصصان و دانشمندان جوان کشورمان تولید 
شده اند، در شــرایط رزم واقعی علیه اهداف متخاصم اقدام تاکتیکی انجام دادند 
و با موفقیت اهداف واگذاری توســط شــبکه یکپارچه پدافند هوایی کشور را 

سرنگون کردند.
سران قوا از فرصتی که رهبر انقلاب فراهم کرده اند، استفاده نمی کنند

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: رهبر انقلاب به سران سه قوه اجازه دادند 
که در جلسات مشترک با اختیار کامل، برای عبور از شرایط جاری کشور تصمیم 
بگیرند.  محســن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با تاکید بر استفاده از 
ظرفیت جلسات سران قوا برای رفع مشــکلات کشور، گفت: رهبر انقلاب، برای 
اداره کشــور در شرایط کنونی یک امکان خوبی را فراهم کرده و به سران سه قوه 
اجازه دادند که در جلســات مشترک با اختیار کامل، برای عبور از شرایط جاری 
کشــور تصمیم بگیرند. وی با بیان اینکه متأسفانه ســران قوا از فرصتی که رهبر 
انقلاب فراهم کرده اند، استفاده نمی کنند، افزود:  اگر سران قوا، جلسات مشترک شان 
را جدی بگیرند و دبیرخانه شــأن را تقویت کنند و از دیدگاه اقتصاددانان استفاده 
کنند خیلی زود بر اداره کشور مسلط می شوند و بازار سرمایه و بورس نجات پیدا 
می کند.رضایی تصریح کرد: سران قوا باید حداقل هفت اقتصاد دان را در دبیرخانه 
مســتقر کنند؛ چون سران ســه قوه تخصص لازم را در حوزه اقتصاد ندارند و اگر 
دارند اختلاف نظر دارند؛ سران سه قوه باید جلسات مشترک را جدی گرفته و این 

جلسات را بیشتر برگزار کنند.

انعکاس  
نامه نیوز نوشــت: مصطفی هاشمی طبا با اشاره به ســخنان ذوالنوری نماینده 
قم در مجلس گفت: »سیاســت خارجی توسط مقام معظم رهبری تصمیم گیری 
می شــود. اگر نظام تصمیم به مذاکره بگیرد همین آقای ذوالنوری زودتر از بقیه 
با آمریکایی ها دســت می دهد. فکر نکنیم برخی ها خیلی انقلابی هستند. خیر 

این طور نیست.«
 انتخاب نوشت: صادق کوشــکی در واکنش به این موضوع که امروز بسیاری 
از نمایندگان خواهان استیضاح و طرح سوال از رئیس جمهوری هستند، گفت: 
طرح ســوال چون فاقد ضمانت اجرایی اســت، فایده، نتیجه و حاصلی ندارد. 
اتفاقی که باید رخ بدهد این اســت که یک اراده انقلابی در مجلس شکل بگیرد 
و آقای روحانی را به دلیل همه تخلفات و کارها و تصمیمات غلطی که داشــته 

از قدرت اخراج کند.
آخرین نیوز نوشــت:  محمود رضوی مشــاور رسانه ای قالیباف طی توئیتی از 
سکوت در برابر تحویل واکسن آنفلوآنزا به دولت نوشت: خیلی خوب است که 
دولت به فکر سلامت اعضای هیئت دولت و خانواده آن هاست، اما یادتان باشد 
همان هایی که فاکتور فروش واکســن آنفلوآنزا به داروخانه مجلس را منتشــر 
کردند و در رســانه و فضای مجازی مجلس را به توپ بستند، در مقابل تحویل 

واکسن به هیئت دولت و خانواده های آن ها سکوت کردند!
انگلیس: قاطعانه به برجام متعهد هستیم 

نماینــده انگلیس در ســازمان ملل طی اظهاراتی در نشســت شــورای امنیت 
بــا موضوع امنیت در خلیج فــارس ضمن تکرار ادعاهای گذشــته علیه ایران 
مدعی شــد کشــورش قاطعانه به برجام متعهد اســت. جاناتان آلــن، نماینده 
 انگلیس در ســازمان ملل در نشست شــورای امنیت با موضوع امنیت در منطقه 
خلیج فارس، طی اظهاراتی گفت کشورش قاطعانه متعهد به حفظ توافق هسته ای 
برجام است.جاناتان آلن در این اظهارات که متن آن به شکل بیانیه ای در وبسایت 
رسمی وزارت خارجه انگلیس قرار گرفته، عنوان کرد: »همانطور که بارها در این 
نشست گفته ایم، تعهد ما به برجام همچنان قاطعانه باقی مانده و حمایت از ثبات 
منطقه ای در اولویت سیاست های ماســت.«وی در ادامه اظهارات خود با تکرار 
ادعاهای گذشته علیه ایران مدعی شد: »تسلیحات هسته ای ایران، پیامدهای فاجعه 
باری بر امنیت منطقه و فراتر از آن خواهد داشت و برجام تنها وسیله موجود برای 
جلوگیری از این پیامدهاست.«آلن همچنین مدعی شد: »در حالی که ما به توافق 
هسته ای ]برجام[ متعهد هستیم، عدم پیروی سیستماتیک ایران از تعهدات برجام، 
این ]توافق[ را به خطر می اندازد. ایران باید با سازوکار حل اختلاف تعامل سازنده 
داشته باشد و باید به تعهدات خود در چارچوب این توافق عمل کند. این امر برای 
امنیت در سراسر خاورمیانه بسیار مهم است.«این مقام انگلیسی در پایان اظهارات 
خود همچنین مدعی شــد: »من از تعهدی که ایران نسبت به امنیت منطقه ای طی 
نامه ١۵ اکتبر خود به شورای امنیت ابراز کرد، استقبال می کنم، اما ایران به عنوان 
یک طرف درگیر در اختلافات سرتاسر منطقه، یک بازیگر بی طرف نیست و برای 

هر طرحی با رهبری این کشور مناسب نخواهد بود.«

تازه های مطبوعات
ســازندگی - این روزنامه در گزارشی با عنوان »بازگشت لاریجانی« نوشت: »محمود 
واعظی رئیس دفتر روحانی رسما اعلام کرد که لاریجانی مسئول پیگیری قرارداد ۲۵ 
ســاله ایران و چین شده است، بازگشت لاریجانی نشان دهنده اعتماد نظام و دولت به 

اوست.« 
جوان - این روزنامه در گزارشــی نوشــت: جو بایدن، نامزد دموکرات ها در انتخابات 
آمریکا که فعالان به ظاهر بی جیره و مواجبش در تهران برای او ســتاد انتخاباتی بر پا 
کرده و برخی اصلاح طلبان هم حتی ورود به عرصه انتخابات ایران را به پیروزی بایدن 
گــره زده اند، دیروز برنامه خود را برای ایران اعلام کرد که »تقریباً هیچ« چیزی در آن 
نیســت و حتی می توان آن را شدیدتر از برنامه ترامپ دانست. با این کار او عملًا ستاد 

انتخاباتی خود را در تهران بست!
 شرق- علی مطهری در یادداشتی در این روزنامه به دفاع از چرخاندن اراذل و اوباش 
در خیابان ها پرداخت و نوشت: »لاتی که احساس می کند بعد از ارتکاب یک جنایت 
به راحتی از زندان آزاد می شــود طبعاً جری و سرکش می شود و نفسکش می طلبد. 
اقدام اخیر نیروی انتظامی مبنی بر خیابان گردانی اراذل مجرم آثار خوبی داشت، گرچه 
کتک زدن ضمنی آن قانونی نبود زیرا مجازات آن ها همان است که دادگاه تعیین کرده 

است نه بیشتر.«
  آرمــان ملی- مهدی طغیانی عضو کمیســیون اقتصاد مجلس بــه این روزنامه گفت: 
»در مجلس یازدهم مفهومی به عنوان مذاکره تعریف شــده نیست. تهدیدهای ترامپ 
 جنبه رسانه ای و تبلیغاتی دارد. از سوی دیگر تحریم های ثانویه آمریکا نوعی تحریم

 بین المللی است. به همین دلیل اگر ما به فضای تحریم های جهانی نیز برگردیم وضعیت 
از این که امروز وجود دارد، بدتر نخواهد شد. سخنان ترامپ بیشتر ژست رسانه ای است 

و تحریم ها اثری بیشتر از وضعیت امروز ندارد.«
رزمایشی در یک زمان خاص

 برگزاری رزمایش پدافند هوایی مدافعان حریم ولایت ۹۹ در این مقطع زمانی خاص که 
البته شاهد فتنه انگیزی برخی کشورها در مناقشه قره باغ در شمال غرب کشور هستیم، 
ضمن نمایش قدرت فناوری ها و اقلام تسلیحاتی ساخت ایران به ویژه در حوزه پدافند 
 که از حوزه های بســیار جذاب و گران قیمت در بازار تجارت اســلحه جهان به شمار 
 می رود، می تواند این پیام  روشــن  را   برای کشــورهای جهان به ویژه دوســتان و 
مشتری های تسلیحاتی ایران داشته باشد که از یک سو توان صنعت دفاعی بومی شده 
ما را نظاره کنند که در این سال های تحریم چطور پیشرفت و توسعه داشته و  از سوی 
 دیگر برای خریدهای تســلیحاتی خود با توجه به رفع تحریم های تســلیحاتی ایران، 
گزینه های بیشتری را مد نظر قرار دهند و از این به بعد ایران را به عنوان یک فروشنده 
فعال در این بازار شناسایی کنند. اما پیام مهم دیگر این رزمایش می تواند برای ساکنان 
فعلی کاخ سفید باشد تا در فاصله کمتر از دو هفته تا انتخابات این کشور و بیشتر شدن 
خبرهایی مبنی بر احتمال باخت ترامپ در انتخابات، به سوی عملی کردن احتمالی افکار 
خطرناک و احمقانه خود نروند و بدانند که در برابر هر تهدید و تجاوزی، سدی محکم از 
مدافعان حریم ایران عزیز وجود دارد. واقعه تاریخی طبس را به یاد آورند و دوباره ملتی 

را که روی پای خود دفاع می کنند، نیازمایند.

    
سرمقاله

 درحالی که از چندماه قبل موضوع بازسازی املاک فرسوده 
درمحلات و تشویق و ترغیب ساکنان بافت های فرسوده و 
حاشیه ای توسط دفاتر تسهیلگری در این بخش مورد تاکید 
قرار گرفته وجلسات متعددی در فرمانداری بندرعباس و... 
در این حوزه برگزار شــده و تعدادی پروانه ساختمانی نیز 
در بافت های فرسوده صادر شده است؛ اما اگرچه فرماندار 
بندرعباس نیز از دفاتر تسهیلگری خواسته اند فعال تر عمل 
نموده و اهالی را به بازســازی املاک فرسوده ترغیب نمایند 
و شهرداری نیز در این حوزه همکاری بیشتر را داشته باشند ، 
ولی بنظرمی رسد بایستی در این حوزه با سرعت بیشتر گام 
برداشته شود و وضعیت فعلی رضایتبخش نیست.درصورتیکه 
دفاتر تســهیلگری در محلاتی که دفتر تســهیلگری دارند، 
 بتوانند ارتباط بیشتری را با ساکنان برقرار نمایند، بطور حتم 
می توانند اثرگذارتر عمل کنند که نیاز است دفاتر تسهیلگری 
با برنامه ریزی بهتر در این مناطق عمل کنند و اعتماد سازی 
داشــته تا ساکنان همراهی بیشــتری را با آنها داشته باشند 
ودر طرح های مختلفی که دفاتر تســهیلگری اجرا می کنند، 
همراهی داشــته باشند. از طرفی دیگر قرار شده بود تعدادی 
از پرسنل شهرداری های مناطق در دفاتر تسهیلگری حضور 
داشته باشند وتشکیل پرونده جهت نوسازی واحد مسکونی، 
صدور سند و.... را انجام دهند واداره ثبت اسناد نیز همکاری 
بیشتری را در صدور سندها داشته باشد و فرماندار بندرعباس 
هم بارها بر تسریع در صدور سند املاک در این مناطق تاکید 
کرده اند؛ اما برخی از ســاکنانی که در این بخش مشارکت 
 داشــته اند و به دفاتر تســهیلگری هم خودشــان مراجعه

 کرده اند، از روند انجام امورات شان رضایت ندارند و خواهان 
تسریع در این حوزه هستند که بایستی بین دفاتر تسهیلگری، 
شهرداری، ثبت اسناد، بانک ها و.... ارتباط و انسجام بیشتری 
وجود داشته باشــدو صدور پروانه و سند و پرداخت وام در 
کمترین زمان ممکن صورت گیرد و ساکنان محلات را معطل 
بروکراســي ادارات نکنند. هنوز در برخی از محلات، دفاتر 
تسهیلگری نیاز اســت که میزان راهنمایی، تشویق وترغیب 
اهالی به مشــارکت در این طرح که منجر به مقاوم ســازی 
املاک و بازگشــایی معابر وارتقای خدمات دهی به ساکنان 
می شود را افزایش داده و از آن طرف دستگاه های دیگر نیز 
همراهی لازم را با دفاتر تسهیلگری و ساکنان محلات داشته 
باشند و همچنین در  برخی محلات مانند تعدادی از محلات 
ساحلی هم که دفتر تسهیلگری وجود ندارد، دفاتر تسهیلگری 
راه اندازی شود. در حال حاضر که دستگاه قضایی نیز تاکید 
ویژه ای بر رفع مشــکلات در این مناطق دارند و دادستان 
محترم بندرعباس نیز از تعدادی از محلات بازدید داشته اند؛ 
دستگاه های اجرایی و شهرداری، ثبت اسناد و بانک هاو... 
نیز بایستی مشارکت گســترده تری را در این حوزه داشته 
باشــند تا بازگشایی معابر از کانال اصلاح و بهسازی املاک 
فرسوده نیز شتاب گیرد و بروکراسي های اداری را نیز بطور 
کامل برطرف نمود وبرنامه ریزی کرد از زمان مراجعه اهالی 
به دفاتر تسهیلگری تا صدور پروانه ساختمانی حداکثر یک 
هفته و تا صدور سند و پرداخت تسهیلات در زمان مشخص 
محدود انجام شــود و اینگونه نباشــد که هفته ها وماهها از 
درخواست ساکنان به دفاتر تسهیلگری یا ادارات و... بگذرد 
و اقدام لازم صورت نگیرد. بایســتی آنقــدر در این حوزه 
تسریع شــود، تا بقیه ساکنان نیز که مطلع می شوند، ترغیب 
شوند که در این حوزه مشارکت بیشتری داشته باشند.موضوع 
دیگر اینکه در محله ای مانند آیت ا... غفاری بندرعباس که 
بیش از 8۰تا ۹۰درصد املاک  فرســوده مانده اند و سقف و 
دیوار برخی از املاک فروریخته اند وساکنان توان بازسازی 
ندارند وبرخی از املاک هم شــکاف و سوراخ شدن سقف 
ودیوارها بدلیل فرسودگی شدیدخانه ها، امنیت ساکنان را به 
مخاطره انداخته است که بایستی زمینه مشارکت ساکنان برای 
بازسازی املاک واز طرفی حمایت های لازم در این حوزه 
صورت پذیرد و از طرفی شهرداری هم به ساکنان نگوید که 
ســند را به نام شهرداری صادر می کند تا زمانی که آنها پول 
زمین که با نرخ بالایی اســت را پرداخت کنند و بعد ســند 
به نام شــان می زند که این موضوع زنگ توقف برای اقدام 
برای ساکنان است و از مشارکت اهالی در بازسازی املاک و 
بازگشایی معابر و... جلوگیری می کند؛ همانطور که متاسفانه 
در دو دهه اخیر این اتفاق افتاده است. در این محله قرار بود 
از کوچه بعثت ۴خیابان مدرس تا بلوار مادر بصورت غربی 
شــرقی بازگشایی معبر انجام شود که بعد از گذشت سال ها 
 این اتفاق نیفتاده و وعده محقق نشــده اســت که تحقق آن 
باعث ارتقای امنیــت و خدمات دهی می شــود. در محله 
چاهستانی ها نیز نیاز اســت دولت پرونده بازگشایی چهار 
معبر را زودتر ببندد وچهار معبر را به ســاکنان تحویل دهد 
که سه ســال از اجرای این طرح ملی می گذرد و نیمه تمام 
رها شده اســت. همچنین جمع آوری نخاله ها و پاکسازی 
املاک تملک شــده نیز بایستی سریعتر انجام شود. محلات 
حاشــیه ای و بافت های فرسوده نیازمند توجه ویژه هستند 
 و با بــارش باران از یک طرف ســقف ودیــوار برخی از 
خانه های این مناطق ماننــد آبکش عمل می کنند وبرخی 
تخریــب می شــوند و از طرفی دیگر داخــل محلات هم 
آبگرفتگی باعث بروز مشکلات فراوانی برای ساکنان می شود 
و می طلبد عزم جزمی برای رفع مشــکلات در این مناطق 
وجود داشته باشــد واز تمام ظرفیت ها برای رفع مشکلات 
در این مناطق استفاده شود و متولیان مربوطه توپ مسئولیت 
را در زمین های همدیگر پاســکاری نکنند. دســتگاه های 
 نظارتی نیز بایستی در این حوزه فعال تر عمل کنند و از تمام 
ظرفیت هــای قانونی برای رفع مشــکلات در این مناطق 
استفاده نمایند.دفاتر تســهیلگری نیز ظرفیت مناسبی برای 
ارتباط بین مردم و مســئولان در محلات است که بایستی از 
این دفاتر نیز بیشتر استفاده و حمایت کرد تا کلاف سردرگم 

محلات بازشود و مشکلات این مناطق برطرف شود.
  علی زارعی

لزوم تسهیلگری
 در نوسازی محلات فرسوده 
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مفقودی 

 آرزو توکلی سرویس استان ها // رئیس کمیسیون 
 اقتصادی مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه 
پیــش بینی می کنیم روند صــادرات محصولات 
غیرنفتی کشور از هفته های آینده پرشتاب شود 
اظهار کرد: شرایط برای افزایش صادرات محصولات 
کشــاورزی و غیرنفتی با مسیر جدیدی که ایجاد 

کرده ایم، فراهم خواهد شد. 
  بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتــر "محمدرضا 
پورابراهیمی" در جمع خبرنگاران با محوریت صادرات 
و چالش ها و فرصت ها گفــت: یکی از چالش های 
حوزه صادرات غیرنفتی کشــور که طی سال های اخیر 
همواره مطرح بوده، بحث نحوه تســویه ارز ناشــی از 
 صادرات اســت.وی با بیان اینکه در سنوات گذشته که 
بحث های پیمان سپاری مطرح نبوده، صادرات به راحتی 
و انتقال ارز به داخل کشور بدون مشکل خاصی صورت 
می گرفت اظهار کرد: متاســفانه طی ۲ سال گذشته که 
صادرات نفتی کشور با محدودیت ها و مشکلاتی روبرو 
شد، با کاهش منابع ارزی مواجه شدیم که در این راستا 
با تصمیمات گاها متناقض بانک مرکزی مشکلات ارز 
ناشی از صادرات به کشــور دچار چالش های جدی 
شــده اســت.نماینده مردم کرمــان و راور در مجلس 
شورای اسلامی با اشــاره به برگزاری جلسات متعدد 
طی هفته های گذشــته با تیم اقتصــادی دولت، رئیس 
کل بانک مرکزی و وزیر صمت پیرامون حل مشــکل 

صادرکنندگان گفت: با توافق صورت گرفته بین مجلس 
شورای اسلامی و تیم اقتصادی دولت و با پیگیری های 
صورت گرفته از ســوی وزیر صمت مقرر شد تعهدات 
مربوط به حوزه صادرات با سه رویکرد جدید در دستور 
کار قرار گیرد.پورابراهیمی در تشــریح این سه رویکرد 
توافق شده گفت: در ســال های گذشته صادرکنندگان 
 مکلف بودند صادرات خود را در ســامانه نیما با نرخی 
پایین تر از نرخ کشــوری مطرح کنند که عملا انگیزه را 
برای صادرات و تســویه گرفته بــود، که برای حل این 
مشکل توافق شــد این کار به سه روش صورت گیرد.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: امکان اینکه صادرکنندگان حواله های صادراتی خود 
را به یک واردکننده ای بدهند که واردات ثبت سفارش 
آن در وزارت صمت به صورت قانونی ثبت شده باشد، 
فراهم شده است یعنی صادرکنندگان می توانند صادرات 
محصولات خود را انجام داده و سپس حواله های ناشی 
از صادرات خود را به واردکنندگان دهند.وی با بیان اینکه 
طی این توافقات مقرر شد که صادرات کنندگان بتوانند 
از این پس واردکننده کالا نیز باشند تصریح کرد: از این 
پس امکان وارد کردن کالا برای خود صادرکنندگان نیز 
وجود دارد و به عبارتی به صورت همزمان واردات در 
مقابل صادرات شکل خواهد گرفت.پورابراهیمی با اشاره 
به حالت سوم فراهم شــده برای صادرکنندگان گفت: 
صادرکنندگان می تواننــد از این پس کالای خود را به 

جای ارائه در سامانه نیما که به صورت معناداری بسیار 
پایین تر از نرخ بازار است، با نرخ اصلی در سامانه ثنا 
مطرح کنند که مفهوم و معنای اجرایی شدن این تصمیم 
این اســت که ما می توانیم مشکلات ناشی از تعهدات 

ارزی را با روش های جدید به حداقل ممکن برسانیم.
  رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
با اشــاره به اینکه در ابتدای امســال این نیز این روش 
را به مدت محدودی اجرایــی کردیم گفت: در آن بازه 
 زمانی محدود، تنها بــرای یک قلم حدود ۴۰ هزار تن 
پسته صادر شد اما متاســفانه تغییر رویه بانک مرکزی 
 دوبــاره محدودیت هایی را بــرای صادرکندگان ایجاد

 کرد.
    وی بــا بیان اینکه پیش بینی می کنیم روند صادرات 
محصولات غیرنفتی کشور از هفته های آینده پرشتاب 
شــود اظهار کرد: شــرایط بــرای افزایــش صادرات 
محصولات کشــاورزی و غیرنفتی با مسیر جدیدی که 
ایجاد کرده ایم، فراهم خواهد شد.نماینده مردم کرمان و 
راور در مجلس شورای اســلامی در بخش دیگری از 
صحبت های خود به موضوع بحث تامین ســرمایه در 
گردش برای صادرکنندگان اشاره کرد و گفت: همه ساله 
در این ایام )هفته های پایانی شهریورماه و ابتدایی پاییز( 
که تقریبا آغاز حرکت جمع آوری محصولات کشاورزی 
و صادرات آنها به ویژه پســته است، جلساتی متعددی 
 را با حضور مدیران ارشــد اســتانی و کشوری برگزار 

می کنیم تا بتوانیم بخش اعتبارات ریالی از محل بانک 
کشاورزی و صندوق توسعه ملی در حوزه صادرات پسته 

را بگیریم.
  وی ادامه داد: طی ۲ هفته گذشته در کمیسیون اقتصادی 
مجلــس برای این موضوع جلســه ای را با نمایندگان 
اتاق بازرگانی ایران و مســئولین ارشد دولتی برگزار که 
در این جلسه مطرح شد هم اکنون حدود 8۰۰ میلیارد 
تومان از منابع سال ۹8 برای سرمایه در گردش در بحث 
صادرات پســته در اختیار است و برای سال ۹۹ نیز که 
بسته حمایتی برای صادرات باید ابلاغ شود، پیش بینی 
 می شــود بیش از ١۰۰۰ میلیــارد تومان امکان تامین 
مالی وجود داشــته باشــد. پورابراهیمی با اشــاره به 
محدودیت های ایجاد شــده از ســوی سازمان توسعه 
تجارت برای موضوع تامین اعتبار ســرمایه در گردش 
صادرکنندگان گفت: امسال سازمان توسعه تجارت اعلام 
کرده است برای این تامین اعتبار باید نام صادرکنندگان 
ابتدا در سامانه "سپیدار" وجود داشته و تعهدات ارزی و 

تایید کارت بازرگانی آنها شکل گرفته باشد.
  رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به مشکلاتی که در هفته های اخیر برای بازرگان 
و لغو کارت بازرگانی آنها ایجاد شده بود اظهار کرد: به 
دلیل مشکلات در بحث پیمان سپاری ارزی در ماه های 
اخیر که برای تعداد زیادی از صادرکنندگان داشــتیم و 
عدم امکان تمدیــد کارت های بازرگانی، برنامه ریزی 

مناســبی صورت گرفت که بتوانیم مشکلات ناشی از 
این حوزه را حل کنیم که در این راستا نیز توافق هایی 
صورت گرفت اما متاسفانه این توافق تا چند روز قبل 

اجرایی نشده بود.
   نماینــده مــردم کرمان و راور در مجلس شــورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه باید از صادرکنندگان غیرنفتی 
حمایت کنیم افزود: امیدواریم بحث تامین ســرمایه در 
گردش)تامین سرمایه در گردش برای صادرکنندگان( 
که دغدغه امروز حوزه صادرات اســت، حل شــود تا 
تجــار و بازرگانان بتوانند محصولات کشــاورزی را 
از کشــاورز خریداری و پس از ۲ تا سه ماه بازگشت 
این اعتبار را داشــته باشــند که در همین راستا توافق 
نهایی ایــن کار با 8۰۰ میلیارد تومان از منابع ســال 
۹8 و حدود ١۰۰۰ میلیارد تومان برای ســال ۹۹ که 
قرار اســت با ترکیــب منابع صندوق توســعه ملی با 
 نــرخ ١١ درصد و منابع  داخلی بانک کشــاورزی با 
نرخ های ١8 درصد و میانگین کل این تسهیلات با نرخ 
١۴.۵ درصد در اختیار صادرکنندگان با اولویت پســته 

قرار گیرد، صورت پذیرد.

رئيس کميسيون اقتصادی مجلس خبر داد

پيش بينی شتاب گرفتن روند صادرات محصولات غيرنفتی  

امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها //در 
حالی که برخی از استان ها شاهد تغییر قیمت 
نان بوده و هنوز این قیمت در یزد دســتخوش 
تغییرات جدیدی نشــده و از طرفی بازار هم 
کشــش افزایش قیمت دیگری در این حوزه را 
ندارد، برســر دوراهی قرار گرفته و استانداری 

یزد در این باره تصمیم گیری می کند. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ این روزها ناهماهنگی های 
اقتصاد بر همه اقلام و کالاهای کشور تاثیرگذار بوده و 
حتی از کالاهای استراتژی نیز که عمدتاً تولید داخلی 
هستند و کشــور در این زمینه به خودکفایی رسیده 
نیز فروگذار نبوده است در حالی که چنین کالاهایی 
نباید متاثر از تغییرات دلار باشــند.این روزها قیمت 
نان در برخی از اســتان ها تغییراتی داشته و یزد نیز 
از این قاعده مســتثنی نیست و امروز قیمت نان در 
یزد نیز بر ســر دو راهی افزایش قیمت قرار گرفته 
اســت.راهکارهایی مانند ارائه سوبســید و یارانه و 
کمک هزینه به این صنف، راهکارهایی است که بعضاً 
برای جلوگیری از تغییرات قیمت چنین کالاهایی از 
سوی برخی از کارشناسان اقتصادی مطرح می شود.

اما آنچه امروز در یزد موجب ناهماهنگی شده دعوا 
بر ســر افزایش قیمت یا ثبات قیمت مذکور است به 

طوری که اخیراً نیز کارگران نانوایی ها طی اعتراضی 
خواستار افزایش دستمزد خود شدند و تمام نگرانی ها 
در این حوزه از ســوی مســئولان تاثیرگذاری این 

مسئله بر قیمت نان است.
  »علی افشــارپور« معاون امور بازرگانی سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان یزد، در رابطه با قیمت 
نان در استان اظهار می کند: جلسات متعددی در این 
رابطه به خصوص هزینه های مرتبط با مســئله نان 
تشــکیل و نظرات کارشناسی توسط کارگروه آرد و 
نان مطرح و مورد بررسی قرار گرفته اند.این مسئول 
خاطرنشــان می کند: هنوز هیچ اقدامی در خصوص 
قیمت نان انجام نشــده و تصمیم گیری در این رابطه 
به تصمیم اســتانداری یزد بســتگی دارد.متاسفانه 
وابســتگی قیمت ها به هم حتــی در حوزه کالاهای 
اســتراتژی مسئله ای اســت که باید متولیان اقتصاد 
 کشور راهکارهایی را برای تثبیت قیمت این کالاها و 
خارج کردن آنها از وابســتگی به سایر قیمت ها پیدا 
کنند چرا که از یک سو، کشش بازار در این باره کم 
است و از ســوی دیگر بخش خصوصی توان ادامه 
فعالیت نخواهد داشــت و به نظر می رسد دولت باید 

بیش از پیش در این حوزه ورود کند.

گروه خبر // استاندار کرمان با انتقاد 
از عــدم حضور برخــی مدیران در 
جلسه ستاد تنظیم بازار گفت: اکنون 
یکی از مشــکلات و مراجعات مردم 
در بازار، قیمت هــا و نگرانی نظارت 
است، افرادی که امروز در این جلسه 
جلسه  گفته اند  و  نکردند  شــرکت 
داریم، بدانند این جلسه مهم تر بوده 

است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، محمدجواد 
فدایی در هفتمین جلسه کارگروه تنظیم 
بازار استان با انتقاد از عدم حضور برخی 
مدیران در جلســه ســتاد تنظیم بازار 
عنوان کــرد: از ١۲ نفر عضو اصلی این 
کارگروه چهــار نفر غایب و پنج معاون 
با اشاره به  حضور دارد.استاندار کرمان 
اینکه جلسه تنظیم بازار جلسه ای مهمی 
است، بیان کرد: اکنون یکی از  مشکلات 
و مراجعات مــردم در بازار، قیمت ها و 
نگرانی نظارت اســت.وی تصریح کرد: 
افرادی که امروز در این جلســه شرکت 
نکردند و گفته اند جلسه داریم، بدانند این 

جلســه مهم تر بوده است، چه استدلالی 
دارند در حالی که قبــلا هم این کار را 
تکرار کرده اند.اســتاندار کرمان تصریح 
کرد: مســئله ای که اکنون مــردم از آن 
رنج می برند بحث گرانی اســت و مردم 
احساس می کنند در این زمینه کنترلی هم 
وجود ندارد.فدایی عنوان کرد: مسئولان 
باید به مردم توضیح دهند که منشــأ این 
گرانی ها کجاست و چه  میزان مربوط به 
اســتان بوده و چه میزان با نظارت حل 
می شود همچنین چه میزان نظارت در آن 
تأثیری ندارد.وی گفت: باید یک فضایی 
را ایجاد کنید که به سوالات مردم پاسخ 
داده شود و یک ارتباط مستقیم با مردم 
هم برگزار کنید و نشست های خبری با 
رسانه ها در این زمینه داشته باشید .مقام 
عالی دولت در استان کرمان بیان داشت: 
وقتی تولیدکننــده قیمت کالای خود را 
ظرف یک ماه برای مصرف کننده ســه 
بار  تغییر داده اســت ایــن موضوع که 
دیگر دست ما نیست.وی تاکید کرد: آن 
نظارت هایی که باید از سوی ما صورت 

گیرد باید تشدید شــود و حداقل مردم 
باید این نظارت هــا و کنترل ها را ببینند 
و احســاس کنند که وجود دارد.فدایی 
با اشاره به اینکه مردم هنوز قیمت های 
رســمی را نمی دانند، گفــت: امروز با 
نرم افزارهــای موبایلی، اپلیکیشــن ها، 
سایت های دســتگاه های اجرایی و یا با 
همان شــیوه های قدیمی مانند برچسپ 
و اتیکت می توانیــد قیمت ها را به مردم 

اطلاع رسانی کرد.
  استاندار کرمان با بیان اینکه مردم باید 
از قیمت های واقعی اطلاع داشته باشند، 
خاطرنشــان کرد: بارها بــه من اطلاع 
داده اند قیمتی که در بــازار وجود دارد 
با قیمتی که شما اعلام کرده اید متفاوت 
اســت و این هم یک مشــکل دیگری 
که با آن روبه رو هســتیم و باید در این 
زمینه ها در ستاد تنظیم بازار تصمیم گیری 
شود.فدایی ابراز داشت: نمی دانم چرا ما 
نمی توانیم به طــور مرتب و آنلاین مردم 
را در جریــان قیمت ها قرار دهیم.وی با 
اشاره به اینکه یکی از فلسفه های تنظیم 

بازار همفکری است، اضافه کرد: برخی 
از دوستان در جلســه حضور دارند اما 
بودن یا نبودن شان در جلسه فرقی ندارد 
زیرا هیچ عکس العملی نشــان نمی دهند 
در حالی که باید در جلسه همه همفکری 

کنند.
  اســتاندار کرمان تصریــح کرد: میزان 
بازرسی های انجام شده از اصناف استان 
کرمان به نسبت تعداد واحدهای صنفی 
کم است و میزان بازرسی ها از بازار در 
اســتان کرمان در آبان مــاه باید به ۵۰ 

درصد میزان فعلی خود افزایش یابد.

آرزو توکلی سرویس استان ها // مدیر 
انجمن حمایت از بیماران دیابتی استان 
در  انسولین  اگر  اســت  معتقد  کرمان 
به مافیای  بازار آزاد وجود دارد مربوط 
داروست که کاری به سیستم و کد ملی 

ندارد و باید جلوی آنها گرفته شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ مســئله کمبود 
دارو هــر چند وقت یک بار بــرای بیماران 
خاص به وجود می آید و باید با این معضل 
دســت و پنجه نرم کنند اما مدتی است این 
موضوع پایش بــه حــوزه داروی بیماران 
دیابتی نیز باز شــده و بیماران دریافت کننده 
انســولین را با مشــکل مواجه کرده است.

 بیمارانی هستند که برای کنترل دیابت خود از 
قرص های خارجی اســتفاده می کنند که با 
تشــدید تحریم ها علیه کشورمان با کمبود و 
یا نبود این مارک ها مواجه و مجبور به تغییر 
داروی مصرفی خود شده اند.در حال حاضر 
اما بحث بر سر کمبود انسولین های قلمی است 
که با محدودیت هایی در سطح عرضه مواجه 
شده و بیماران اســتفاده کننده از این دارو به 
ویژه ســالمندان را با مشکلاتی مواجه کرده 
است.علت کمبود انســولین قلمی را مبادی 
 ذیربط باید بررسی کنند اما متاسفانه مانند سایر 
حوزه هــا در اقتصاد کشــور در این زمینه 
نیز صحبــت از مافیا و بازار آزاد انســولین 
وجود دارد که باید با سوءاســتفاده کنندگان 
از شــرایط کشور که در جنگ اقتصادی همه 
جانبه با دشــمن قــرار دارد برخورد جدی 

صــورت بگیرد.دکتر"علی اصغر عباســی" 
مدیر انجمن دیابت اســتان کرمــان درباره 
کمبود انسولین اظهار کرد: متاسفانه همچنان 
وضعیت خوب نیســت و بیمــاران نیازمند 
انســولین قلمی بین داروخانه ها سرگردان 
هســتند؛ چه به لحاظ کمبود نوع انسولین و 
 چه کمی تعدادی که داروخانه در اختیار آنها 
می گذارد.وی افزود: برخی داروخانه ها دو 
سه قلم از نسخه را به بیمار می دهند و بیمار 
برای دریافت انسولین موردنیاز خود مجددا 
باید به پزشک مراجعه کند تا نسخه بنویسد 
و این کار بار زیادی در مطب ها ایجاد کرده 
و با توجه به شــیوع کرونا و اینکه دیابتی ها 
در معرض خطر هستند، می تواند خطرناک 
باشد.عباســی تصریح کرد: آنچه که بنده در 
مراجعه بیماران خودم شاهد هستم، افرادی به 
خاطر ترس از کمبود، مصرف و مقدار انسولین 
دریافتی شان را کم کرده و دارو به اندازه کافی 
به بدنشان نمی رسد لذا قند خون آنها از کنترل 
خارج شده است.وی بیان کرد: بیماران نگران 
هستند و بابت کمبود انسولین اضطراب دارند 
که این مسئله نیز بار اضافی برای آنهاست و 
موجب افزایش قند خون بیمار می شود.مدیر 
انجمن حمایت از بیماران دیابتی استان کرمان 

اظهار کرد: بعضا مــواردی که مبنی بر عدم 
وجود مشکل اعلام می شود، به دلیل این است 
که دوستان تماس مستقیم با بیماران ندارند و 
بنده می توانم بیمارانی که مشکل دارند به دفتر 
آنها ارجاع بدهم تا متوجه مشکلات بشوند.

وی دربــاره اظهارنظر رئیس ســازمان غذا 
و داروی کشــور مبنی بر دریافت انسولین با 
کد ملی بیمار عنوان کرد: در حال حاضر نیز 
دریافت انسولین بیماران براساس دفترچه و 
کد ملی است و این صحبت در واقع برای رفع 
مســئولیت در مواجه با مشکل است.عباسی 
با اشــاره به اینکه بیمار نمی خواهد سهمیه 
دارویش را ذخیره کند، افزود: در زمان اعطای 
نسخه کد ملی بیمار و دفترچه وجود دارد و 
مشخص اســت این فرد به انسولین نیاز دارد 
و سیستم بین مطب، داروخانه و بیمار برقرار 
است و راهی برای انسولین اضافی نمی گذارد.

وی بیان کرد: اگر انسولین در بازار آزاد وجود 
دارد مربوط به مافیای داروســت که کاری به 
سیســتم و کد ملی ندارد و باید جلوی آنها 
گرفته شود.مدیر انجمن دیابت استان کرمان با 
اشاره به اینکه این موارد فقط دوندگی مردم 
را بیشــتر می کند، گفت: متاسفانه افرادی را 
در برخی قســمت ها می گذارند که آشنائی 

با بیماری و دارو ندارند و به عنوان مثال یک 
کارشــناس را می گذارند که قد و وزن بیمار 
دیابتی را گرفته و براساس آن انسولین بیمار 
تجویز شــود در حالی که این علمی نیست و 
پزشک باید این موارد را مشخص کند.عباسی 
تصریح کرد: این اقدامــات هیچ نفعی برای 
بیمار، اقتصاد درمان، بهبود وضعیت بیماران و 

سیستم نداشته و ندارد.
  همچنین دکتر"علی اســدی" معاون غذا و 
داروی دانشــگاه علوم پزشکی کرمان درباره 
کمبود انســولین گفت: ما انســولین داریم و 
مشــکلی در این زمینه وجود نــدارد. اکنون 
انسولین قلمی کم است که امیدواریم در چند 
روز آینده این مشــکل کمتر شود.وی درباره 
کمبود دیگر داروهــای بیماران دیابتی اظهار 
 کرد: ممکن اســت در برخــی داروخانه ها 
یک نوع قرص وجود نداشــته باشد، اما در 
داروخانه های دیگر پیدا می شــود و اکنون 
مشکل خاصی نداریم.اسدی درباره اظهارنظر 
رئیس ســازمان غذا و داروی کشور مبنی بر 
دریافت انسولین با کد ملی بیمار بیان کرد: از 
سه سال قبل کسانی که می خواستند انسولین 
دریافت کنند با مراجعه به بیمه و تائید وضعیت، 
می توانســتند داروی خود را دریافت کنند و 
این روال کار بوده است.وی افزود: ممکن است 
افرادی که دفترچه بیمه نداشــته و یا انسولین 
 کم بیاروند به ما مراجعه کنند که به آنها حواله 

می دهیم و دارو را دریافت می کنند.

قیمت نان در يزد بر سر دو راهی گرانی يا ثبات؟انتقاد استاندار کرمان از بی توجهی مدیران به ستاد تنظیم بازار

راه اندازی بیمارستان صحرایی 
برای بیماران کرونایی در یزد 

  امیرحسین حائری زاده سرویس اســتان ها // جانشین ستاد استانی 
کرونا از راه اندازی بیمارســتان صحرایی برای بیماران کرونایی خبر داد و 
گفت: ظرفیت تخت های بیمارستانی رو به اتمام و زنگ خطر کمبود تخت و 
وضعیت هشدار به صدا درآمده است. به گزارش خبرنگار دریا ؛احمد ترحمی 
معاون سیاسی استاندار یزد از ضرورت راه اندازی بیمارستان صحرایی برای 
پذیرش بیماران کرونایی خبر داد و تصریح کرد: ظرفیت تخت های بیمارستانی 
رو به اتمام و زنگ خطر کمبود تخت و وضعیت هشدار به صدا درآمده است 
لذا برای پیشگیری از بحرانی بزرگتر، در اسرع وقت امکان سنجی و شرایط 
برپایی بیمارســتان صحرایی برای پذیرش بیماران کرونایی در دستور کار 
قرار گرفت.وی تاکید کرد: برای برپایی و اســتقرار بیمارستان صحرایی و 
با قید فوریت باید همکاری دستگاه های مربوطه و تمام توان استان به کار 
گرفته شود.جانشین ستاد استانی کرونا در رابطه با وضعیت کنونی استان نیز 
اظهار کرد: متاسفانه استان یزد در شرایط بحرانی به لحاظ همه گیری و شیوع 
بیماری کرونا قرار دارد و با وجود همه اقدامات و هشدارها، همچنان شاهد 
رعایت نشدن پروتکل  ها در سطح جامعه و در بین مردم و خانواده ها هستیم.

ترحمی در پایان خاطرنشان کرد: بیشترین نمونه درگیری و علائم ابتلا نیز 
برحســب غربالگری های صورت گرفته ناشی از مهمانی های خانوادگی و 

اجتماعات بدون رعایت فاصله اجتماعی و استفاده نکردن از ماسک است.

سخنگوی وزارت بهداشت اعلام کرد؛ 
موارد بستری بیماران کرونایی 
در یزد بالاتر از میانگین کشوری

  امیرحســین حائری زاده سرویس اســتان ها //سخنگوی وزارت 
بهداشت، بروز موارد بســتری بیماران کرونایی در استان یزد را بالاتر از 
میانگین کشــوری دانست.به گزارش خبرنگار دریا ، سیما سادات لاری، 
در ارتباط تصویری با شبکه خبر، به وضعیت بیماری کرونا در استان یزد 
اشاره کرد و گفت: پس از گذر از خیز شدید بیماری در اسفند ۹8 در استان 
یزد و عبور از یک خیز ضعیف تر در مرداد ۹۹، از اواسط شهریور نمودار 
موارد ابتلا و بســتری روزانه در این استان مجددا روند افزایشی به خود 
گرفته و این روند صعودی با شــیب تندی همچنان در حال امتداد است.

وی تاکید کرد: هم اکنون تمامی شهرستان های استان یزد در وضعیت قرمز 
بیماری کرونا قرار دارند.لاری به موضوع رعایت پروتکل های بهداشتی در 
استان یزد اشاره کرد و افزود: رعایت پروتکل ها در یزد ۶۳ درصد گزارش 
شده است. همچنین میزان استفاده از ماسک در اماکن عمومی ۶۰ درصد 
و در وسایل نقلیه عمومی ۵۴ درصد گزارش شده است.وی گفت: در هفته 
چهارم مهر، بروز موارد بستری در استان یزد با افزایش نسبت به هفته ما 
قبل حدود ۲8 نفر به ازای هر ١۰۰ هزار نفر جمعیت گزارش شده است که 
میزان بروز در این شاخص با اختلاف قابل توجهی بالاتر از میزان متوسط 
کشــوری است.لاری همچنین افزود: میزان بروز موارد مرگ و میر ناشی 
از کرونا در یزد ۲۴.۵ نفر به ازای هر یک میلیون نفر جمعیت است که این 
شــاخص نزدیک به میانگین کشوری است.سخنگوی وزارت بهداشت با 
اشاره به تعطیلات پیش رو، تاکید کرد: از تمامی هموطنان می خواهیم به 
منظور حفظ سلامت خود و خانواده شان از هرگونه اقدام به سفر به طور 

جدی خودداری کنند.

خبر

بحران انسولين در کرمان؛ 

همیشه پای يک مافیا در میان است

طرح : فرشاد شمس الدینی
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 بازیافت نباید یک شعار باشد 
باید تلاش کنیم یک فرهنگ شود 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی
 منطقه آزاد قشم:

هر هفته یکی از آثار ادبی نویسندگان قشم 
رونمایی می شود 

  ســرویس فرهنگی // مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی منطقه 
آزاد قشــم گفت: طبق برنامه ریزی صورت گرفته هر هفته شاهد 
رونمایی از یکی از آثار مولفین و نویســندگان جزیره قشم خواهیم 
بود. علیرضا کمســاری مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی منطقه 
آزاد قشــم اظهار کرد: با برنامه ریزی صورت گرفتــه در این اداره 
کل و با همراهی معاونت فرهنگی، اجتماعی و گردشگری سازمان 
منطقه آزاد قشم هر هفته با حضور رییس هیات مدیره و مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد قشم و در حاشیه جلسات شورای برنامه ریزی 
و توسعه این ســازمان از یکی از آثار نویسندگان قشمی با حضور 
مولف اثر رونمایی خواهد شــد.او ادامــه داد: اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی منطقه آزاد قشــم با رویکرد جدید خود سعی دارد 
 در راستای حمایت از نویســندگان بومی و همچنین افرادی که در

 زمینه های مختلف فرهنگی و هنری این منطقه فعالیت دارند، برنامه 
های متنوعی را در نظر بگیرد کــه طرح »هر هفته با یک اثر ادبی 
در قشم« به عنوان یکی از این برنامه ها اجرایی شده است.مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی منطقه آزاد قشم تصریح کرد: امیدوار هستیم 
با حمایت های سازمان منطقه آزاد قشم از حوزه فرهنگ و هنر به 
ویژه کتاب شاهد رونق هرچه بیشتر فرهنگ کتابخوانی و شکوفایی 
استعدادها و ظریفت های ادبی و هنری در جزیره قشم باشیم.به گزارش 
باشگاه خبرنگاران جوان ، به گفته کمساری؛ رشد نویسندگان بومی 
جزیره قشم می تواند اقدام مفیدی در راستای معرفی میراث ناملموس، 
فرهنگ، رسوم و آداب اجتماعی ساکنان جزیره برای سایر نقاط کشور 

باشد.

با اعلام موسسه خانه کتاب و ادبيات؛
ثبت نام پاییزه کتاب ۹۹ کلید خورد

 سرویس فرهنگی // ثبت نام کتابفروشی ها در طرح پاییزه 
کتاب ۹۹ کلید خورد.با اعلام موسســه خانــه کتاب و ادبیات 
ایران، ثبت نام کتابفروشــی های کشــور در طرح پاییزه کتاب 
۹۹ کلید خورد شد و کتابفروشی های سراسر کشور می توانند از 
روز دوشــنبه )۵آبان( تا پنج شنبه )١۵آبان( با مراجعه به سامانه 
اینترنتی tarh.ketab.ir نسبت به ثبت نام در این طرح اقدام کنند.
سقف خرید برای هر خریدار در طرح پاییزه کتاب۹۹، با افزایش 
۲۵درصدی از ١۵۰هزار تومان به ۲۰۰هزار تومان رسیده است 
و خریداران می توانند از ۲۰ درصد یارانه خرید کتاب تا ســقف 
۲۰۰هزار تومان در این طرح بهره مند شوند.کتابفروشی های عضو 
طرح های قبلی موسســه خانه کتاب و ادبیات ایران، برای تایید 
شــرکت در طرح پاییزه کتاب۹۹ نیاز به ثبت نام مجدد ندارند و 
کافی است با مراجعه به پنل کاربری خود شرایط شرکت در طرح 

را تایید و اطلاعات خود را کنترل و ویرایش کنند.

سرویس فرهنگی // افرادی هستند که می خواهند پوشش 
چادر را داشته باشند اما شــرایط اقتصادی نمی گذارداگر 
خیرین حمایت کنند و قمستی از هزینه را از دوش فروشگاه 
های تولید حجاب بردارند می توانیم دختران بیشــتری را 

چادری کنیم.
زمانی که صحبت از حجاب می شــود اولین نکته ای که ذهن هر 
مخاطبی را درگیر خود می کند اســتفاده از آیات و روایاتی است 
که در این زمینه عنوان شده است، خداوند در قرآن دلایل زیادی 
را بــرای انتخاب چادر بیان می کند که مهم ترین آنها شــاید در 
امان ماندن از نگاه های هرزآلودی اســت که در جامعه بر قشر 
زن تحمیل می شــود.در این بین اما انتخاب و سرکردن چادر با 
چالش هایی مواجه اســت که هر فردی ترغیب به استفاده از این 
نوع پوشش نیست، زیرا هم گران است و هم سختی های خاص 
خودش را دارد، نکته ای که برای خبرنگار هرمز دغدغه ای شــد 
تا علل اســتفاده نکردن آن رد جامعه را مورد تحلیل قرار دهد.

در همین رابطه نجیبه باصدق فعالی فرهنگی و اجتماعی هرمزگان 
اظهار کرد: تمام انسان ها حتی افرادی که اعتقادی به خدا و هیچ 
دینی ندارند در ذات اصلی خود به دنبال کمال و فردی هستند که 
تمام خوبی ها را در وجود او جســت و جو می کنند و ناخوداگاه 
نیز نام خدا را برزبان می آورند، افرادی که هیچ شباهت پوششی 

با یکدیگر ندارند اما همدیگر را می پذیرند.
 این فعــال فرهنگی و اجتماعی افزود: در بیــن افراد فامیل تنها 
خانواده ای هستیم که پوشش چادر را انتخاب کرده ایم، اطرافیان 
تصورشــان براین اســت که چون در یک خانواده مذهبی بزرگ 
شده ام چادر بر من تحمیل شده است در صورتی که انتخاب این 

پوشش کاملا شخصی و از روی علاقه بوده است.
ماهیت چادر برایم پذیرفته شده است

باصدق ادامه داد: اگرچه از همان دوران کودکی پوشــش حجابی 
من چادر بوده است و به نوعی درک درستی در آن سنین از چادر 
نداشــتم اما با بزرگ تر شدم فلسفه این پوشش را نیز درک کرده 
ام، مــن با چادر در جامعه راحت تر هســتم و محدودیتی برایم 
نداشته است هر جایی خواستم رفته ام و با هر فردی که مایل بوده 
ام رفت و آمد داشته ام حتی با همین چادر به کنسرت نیز رفته ام.

وی تصریح کرد: ماهیت چادر برایم پذیرفته شــده است، شایدآن 
جمع دیدش به تو چیزدیگری باشــد اما زمانی که می دانم انسان 
متشخصی می شــوم و جدای از اینکه دینم آن را پذیرفته است 
حس می کنم انسان با حجاب و چادر زیباتر می شود در صورتی 

که جامعه اکنون چادر را نمی پذیرد.
باصدق با تاکید براینکه در کشــورهای خارج وحتی انگلســتان 
و آمریکا نیز برای دانشــجویان خود یک حجاب و پوششــی را 
قائل هســتند اما در ایران قانونی برای ورود و خروج در مراکز 
آموزشی وجود ندارد و از همه جهت آزاد شده است، خاطرنشان 
کرد: برخی از انســان ها به افراد چادری دید بدی دارند که البته 
برمی گــردد به همان فرد چادری که از این پوشــش و جایگاه 
خود سوءاســتفاد می کند سوار تاکســی بودم و در مسیر آقایی 
گفت »الهی که شما چادری ها کرونا بگیرید و از دستتون راحت 

شویم« اما آنها حجم چادر، مانتو، صاق دست و تحمل آن ها در 
هوای گرم و شرجی بندرعباس نمی بینند.وی ادامه داد: در مقابل 
از نظر برخی افراد نیز آن دســته از دخترانی که چادری هستند و 
پوشش رعایت شده دارند زمانی که در فضای مجازی عکسی از 
خود منتشــر می کنند یا حتی اگر تسبیح و انگشتر داشته باشند، 
مفســده دارد در صورتی که برطبق عرف و شرع اسلام محدوده 
حجاب قرص صورت اســت، باید از نظــر فرهنگی برنوع تفکر 

مردم کار شود.
باصدق افزود: به عنوان یک فعال فرهنگی و اجتماعی هر اندازه 
که بخواهم بــه دیگران چادر هدیه بدهم وتبلیغ حجاب داشــته 
باشم اما برای یک جامعه محدود هستم حجم بزرگ جامعه تفکر 
بزرگتری می خواهد، همان ارگان هایی که سکوت کرده اند و از 

نظر اقتصادی و فرهنگی عملکردی ندارند.
وی خاطرنشان کرد: در کشور ایران که پیش رو در اهداف اسلام 
اســت چرا باید نرخ چادر به قدری گران باشــد که نتوان آن را 
خرید، یک چادر با جنس مطلوب قیمتی به نرخ میلیون دارد که 
باعث شده اســت افراد مانتو را به خرید چادر ترجیح دهند زیرا 

قدرت پرداخت هزینه های آن را ندارند.
حتی افرادی که اعتقادی به حجاب ندارند در مقابل 

چادر سر تعظیم فرودآورده اند
ناهید یوســفی در این مورد اظهار کــرد: احترامی که به یک فرد 
باحجاب می گذارند در مقایســه با دیگر افراد جامعه متفاوت تر 
اســت زیرا هدف ها نیز متفاوت است، حتی برخی برای رد شدن 
از خیابان نیز به احترامت می ایستند.این فعال فرهنگی و سیاسی 
هرمزگان افزود: تجربه به ما ثابت کرده اســت که افراد صرفا به 
دلیل اینکه چادری و محجبه هستیم به ما احترام می گذارند حتی 
نوع صحبت مردم با قشــر چادری نیز متفاوت است اگر پوششی 
مطابق عرف جامعه و حتی بدتر از آن را داشــته باشــیم به خود 
اجازه می دهند که تو را به اسم کوچک صدا بزنند در صورتی که 
این نوع کلام برازنده یک بانوی ایرانی نیســت.وی ادامه داد: در 
جامعه و روابــط بین جنس های مختلف نیز زن هرچه با وقارتر 
باشــد مرد هم تلاش می کند تا به او احترام بگذارد حتی افرادی 
که در ظاهر اعتقادی به حجــاب و افراد مذهبی ندارند اما برای 

فرد چادری و نوع پوششی که دارند سر تعظیم فرود می آورند.
این فعال فرهنگی و سیاسی هرمزگان تصریح کرد: دوستی داشتم 
که در گذشــته چادری بود اما اکنون دیگر این نوع پوشــش را 
ندارد و دلیل آن را اطرافیان می داند و می گوید زمانی که کســی 
چادر سر نمی کند من نیز نمی توانم آن را با خود داشته باشم در 
صورتی که باید به آنها آموزش داده شــود و از تجربیات چادری 

بودنمان بگویم.
هزینه پارچه به قدری گران است که در تهیه آن 

مشکل داریم
صدیقه درویش نژاد مدیر داخلی مرکز تولید و عرضه پوشــاک 
خانواده اسلامی حسیباگفت : اگر چندین نفر از خیرین که دغدغه 
کار فرهنگی دارند در قســمت حجاب کار کنند و ازتولیدی های 

مذهبی حمایت کنند تا پارچه ها بدون واسطه و دلال و به صورت 
مستقیم به دست تولید کننده برسد هزینه ها کمتر می شود و مردم 

نیز استقبال بیشتری می کنند.
مدیر داخلی مرکز تولید و عرضه پوشاک خانواده اسلامی حسیبا 
افزود: افرادی هستند که می خواهند پوشش چادر را داشته باشند 
اما شرایط اقتصادی نمی گذارد، کمترین هزینه یک چادر آن هم 
ساده و سنتی ۲۵۰ هزارتومان است که اگر خیرین حمایت کنند و 
قمستی از هزینه را از دوش فروشگاه های تولید حجاب بردارند 

می توانیم دختران بیشتری را چادری کنیم.
 درویش نژاد ادامه داد: هزینه پارچه به قدری گران اســت که در 
تهیه آن مشــکل داریم، هدف ما حمایت از تولید ملی است و به 
همین دلیل فقط از پارچه های ایرانی اســتفاده می کنیم اما ثابت 
نبودن قیمت ها تولید کننده و مشــتری را نگران کرده است، اگر 
پارچه خوب و قیمت تقریبا ثابت شود می توانیم یک تولید کننده 
خوبی باشــیم اما مسائلی هستند که نمی گذارند به آن جایگاهی 
که می خواهیم برســیم به گونه ای که حتــی تولید کارخانه نیز 

گران است.
حجاب فقط مختص به بانوان نیست

ثریا پرمایه کارشناس مذهبی هرمزگان اظهار کرد: در کشورهای 
اسلامی حجاب و عفاف از اهمیت بالایی برخوردار است و دشمن 
نیز برای مقابله با آن برنامه ریزی های زیادی کرده اســت که در 
مقابل مقام معظم رهبری فرمودند » شما با تبلیغات کار کنید، یعنی 
همان حربه ای را که افراد مورد نظر شما برای سست کردن اعتقاد 
به حجاب به کار می برند، شما هم به کار ببرید. یعنی شما درباره  
حجاب بنشــینید واقعاً تحقیق کنید، فکر کنید، از لحاظ دینی هم 
مثلًا درباره اش بحث کنید، یا از بحث هایی که شده استفاده کنید« 
بنابراین وظیفه هر فرد مومن و انقلابی آن اســت کاری فرهنگی 
انجام دهد که در این راســتا مهم ترین رســالت اصحاب رسانه 

ترویج فرهنگ صحیح دین است.
این کارشناس مذهبی هرمزگان افزود: زمانی که خداوند در قرآن 
کریم می فرماید »به مردان مؤمن بگو: چشــمان خود را از آنچه 
حرام اســت مانند دیدن زنان نامحرم و عورت دیگران فرو بندند، 

و شرمگاه خود را حفظ کنند، این برای آنان پاکیزه تر است، قطعاً 
خدا به کارهایی که انجام می دهند، آگاه اســت« در می یابیم که 

حجاب فقط مختص به بانوان نیست و انواع مختلفی دارد.
پرمایــه ادامه داد: حجاب در لغت بــه معنای پرده و در اصطلاح 
پوشاندن است و باتوجه به متون اسلامی پوشاندن برخی از نقاط 
بدن زن و مرد در شــریعت اسلامی اســت و قبل از اسلام و در 
ادیان دیگر نیزوجود داشته است، حجاب درونی می تواند زمینه 
ســاز حجاب های دیگر باشد که فرد را در مواجه با فساد و گناه 
محافظت می کند، ماننــد حجاب گفتاری و رفتاری که در مقابل 

نامحرم باید رعایت کنند.
حجاب؛ مانعی در مقابل نگاه های آلوده است

وی تصریح کرد: حجاب مانعی اســت درمقابل افراد نامحرم می 
تواند انسان را در دســت درازی به حریم ناموس محافظت کند، 
داشــتن حجاب ظاهری در زنان اگرهمراه با حیا و عفت نباشد 
آســیب های فراوانــی را به دنبال دارد، حجــاب مانند گوهری 
در صــدف از زن محافظــت می کند زیرا زن هــا از نظر روانی 
نفوذپذیرتر از مردان هســتند و این حجاب برای زنان طهارت و 
پاکی قلب به دنبال دارد و برای رسیدن به سلامت روحی و روانی 
آنها موثر است.این کارشناس مذهبی اظهار کرد: از جمله آثار و 
برکاتی که از حجاب دریافت می کنیم امنیت اســت که انسان در 
زندگی روزمره، محیط کار و تحصیل به آن نیاز دارد اگر انســان 
از امنیت کافی برخوردار نباشــد شیرازه خانواده از هم می پاشد 
و دچار نگرانی و اضطراب می شــود که در نهایت به افســردگی 

منجر می شود.
 پرمایه خاطرنشــان کرد: هر اصلی در اســلام با هدف قرب به 
خداوند متعال همراه است و معتقد هستیم رفتار هر فردی متناسب 
با افکار و اعتقادات آن شــخص است که اصل حجاب نیز از این 
قائده مستثنی نیست حجاب نیز در جای خود سختی هایی دارد 
که اگر با هدف قرب الهی باشد انسان را در مقابل سختی ها مقاوم 
می کند، حجاب تاثیراتی بر روح و روان انســان خصوص بانوان 
دارد که دین اســلام با واجب کردن آن، به زن ارزش داده است و 

نمی خواهد نگاه های آلوده به دنبال آنها باشد.

انتخاب حجاب برتر مشکل اقتصادی دارد؛ 

مردم قدرت خريد چادر را ندارند   
لزوم حمایت خیرین از تولیدکنندگان پوشاک اسلامی 

سرویس فرهنگی // مسابقه  »زوجینو« 
بــا محوریت شــناخت و تعامل میان 
زوجین از شــبکه سه ســیما پخش 

می شود. 
 این مسابقه از بخش هایی همچون، آشپزی، کد نیم، 

بازی هــای واقعیت مجازی و واقعیت افزوده، آیتم 
نمایشی، چاله ابر و...تشکیل شده و قرار است این 

روزها روی آنتن شبکه سه برود.
 مسابقه »زوجینو« در راستای شناخت و تعامل میان 
زوجین، بازنمایی خلاقیت زوجین و نگاهی نو به 

زندگی، مدیریت بحران در زندگی ، کسب در آمد 
و ترویج استفاده از کالای ایرانی، مدیریت اقتصاد 
خانواده و...با نگاه خانواده محور از شبکه سوم 
سیما در آبان ماه امسال پخش خواهد شد.برنامه 
»زوجینو« در روزهای شنبه الی چهارشنبه درهشتاد 
قسمت به تهیه کنندگی حامد خانی پخش خواهد 
شد که در این راستا ١۴۰ زوج در طول این شب ها 

دو به دو با هم به رقابت می پردازند.

 این مسابقه با حضور تماشاگران و با اجرای باربد 
بابایی، پخش خواهد شد. حضور و نظر کارشناسانه 
روانشناسان، جامعه شناسان، کارشناسان آسیب های 
اجتماعی و سلبریتی ها و زوج های خاص از جمله 

ویژگی های این برنامه تلویزیونی است.
علاقه مندان برای شرکت در این برنامه می توانند به 
www.zojino. وب سایت رسمی برنامه به آدرس

com یا پیج اینستاگرامی zojinotv مراجعه کنند.

              آگهی تغییراتمسابقه ای برای زوج ها در تلویزیون
 شرکت کیان کوثر روا گستران شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 18590 و شناسه ملی 14006721243 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1399/5/1تصمیمات 
ذیل اتخاذ شد : - سمت اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل تعیین گردید: - آقای محمد خاک رند به شماره ملی 3390357653 به سمت مدیرعامل و عضوهیئت 
مدیره - خانم نجمه حسن زاده به شماره ملی 3392443395 به سمت رئیس هیئت مدیره - آقای محمد تابش به شماره ملی 3390283341 به سمت نائب رئیس هیئت 
مدیره - آقای امید مسلمی پطرودی به شماره ملی 58298007513 به سمت عضو هیئت مدیره - کلیه اسناد مالی و اوراق بهادار بانکی و قراردادهای تعهدآور و نامه های 

اداری شرکت با امضای مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس
شناسه آگهی )1029269(

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

                     آگهی تغییرات
 شرکت طرح بنیان معمار ساحل شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 15424 و شناسه ملی 14004640907 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق 
العاده مورخ1397/10/5 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل برای مدت دو سال انتخاب گردیدند: - آقای میعاد شهریان به شماره ملی 
1063973074 - آقای حامد بدخشانی به شماره ملی 2593908191 - آقای امید ابوالحسنی احمدی به شماره ملی 3391608412 - آقای حمید اسکندری جاجرم 
به شماره ملی 0062309511 - خانم المیرا مهنی نسب به شماره ملی 3392485640 به سمت بازرس اصلی و آقای میلاد شهریان به شماره ملی 1063927919 به 

سمت بازرس علی البدل برای مدت یک سال مالی انتخاب گردیدند. 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس
شناسه آگهی )1029523(

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

                   آگهی تغییرات
استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ  به  ثبت 15424 و شناسه ملی 14004640907  به شماره  بنیان معمار ساحل شرکت سهامی خاص   شرکت طرح 
1397/10/5تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - سمت اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل تعیین گردید: - آقای میعاد شهریان به شماره ملی 1063973074 به سمت 
مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره - آقای حامد بدخشانی به شماره ملی 2593908191 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره - آقای حمید اسکندری جاجرم به شماره 
ملی 0062309511 به سمت عضو هیئت مدیره - آقای امید ابوالحسنی احمدی به شماره ملی 3391608412 به سمت عضو هیئت مدیره - کلیه اسناد و اوراق بهادار 

و تعهدآور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها و عقوداسلامی با امضاء مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس
شناسه آگهی )1029612(

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات
 شرکت فرآورده های دریایی ماهان شرکت تعاونی به شماره ثبت 384 و شناسه ملی 10800020512 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق 
العاده مورخ 1399/3/28که طی نامه شماره 937 مورخ 1399/3/31به تایید اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی شهرستان بندرلنگه رسیده است تصمیمات ذیل 
اتخاذ شد : - آقای حجت حسن پوربه شماره ملی 2511564920 به عنوان بازرس اصلی ، آقای ناصر زائر محمدی به شماره ملی 2511999641 به عنوان 

بازرس علی البدل برای یک سال مالی انتخاب شدند .

                                 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان
 مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندر لنگه

شناسه آگهی )1029120(

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات
 شرکت کیان کوثر روا گستران شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 18590 و شناسه ملی 14006721243 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده مورخ 1399/5/1تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل برای مدت دو سال انتخاب گردیدند: - آقای محمد 
خاک رند به شماره ملی 3390357653 - خانم نجمه حسن زاده به شماره ملی 3392443395 - آقای محمد تابش به شماره ملی 3390283341 - آقای 
امید مسلمی پطرودی به شماره ملی 58298007513 - آقای تیمور خورسنجانی به شماره ملی 3391184272 به سمت بازرس اصلی و آقای زینل 
دادی پور درگزی به شماره ملی 3391571713 به سمت بازرس علی البدل برای مدت یک سال مالی انتخاب گردیدند. - روزنامه دریا جهت درج 

آگهی های شرکت انتخاب گردید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان

 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس
شناسه آگهی )1029268(

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 قرارداد واگذاري زمین واقع در شهرك گلستان كوي لاله قطعه ١٩ به مالکیت علي معمارقشمي  مفقود گرديده
 و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی
مفقودی نوبت  دوم

سند مالکیت خودرو سواری استیشن كیا اسپورتیج  پلاك 67275  قشم شخصی مالک محمد حامد ملاحی شماره شاسی  
 KNAPC8١2٩B7026060  شماره موتور G4KEAH4062٩6   مدل 20١١   رنگ مسی مفقود و ازدرجه اعتبارساقط

 می باشد 

واحد آموزش 
سازمان مدیریت پسماند 

شهرداری بندرعباس



حوادث جهان
  جان باختن ۱۱ معدنچی در اندونزی

 ١١ معدنچی در اندونــزی بر اثر رانش زمین جان خود را 
از دســت دادند.مقامات اندونزی اعلام کردند: رانش زمین بر 
اثر بارش شــدید باران در اندونزی موجب شد ١١ معدنچی 
کشته شوند. این حادثه جدیدترین مورد از مجموعه حوادث 
مرگبار معدن در سراســر این مجمع الجزایر در جنوب شرقی 
آسیا است.این حادثه زمانی رخ داد که این معدنچیان در یک 
معدن غیراســتاندارد در نزدیکی روســتایی در جنوب استان 
ســوماترا در عمق ۲۰ متری زیر زمین در حال فعالیت بودند.

یک مقام رســمی آژانس محلی مقابله بــا بلایا گفت: زمین 
اســتحکام نداشت، زیرا در این منطقه به تازگی باران شدیدی 
باریده بود. وی افزود: این معدن یک معدن قدیمی بود بنابراین 
قوانین ایمنی در آن به طور کامل نادیده گرفته شــده بود. وی 
گفت: اجســاد همه قربانیان به بیرون از معدن منتقل شده اند.

اوایل امســال، بر اثر رانش زمین در یک معدن طلا در غرب 
استان سوماترا که کار کردن در آن ممنوع شده بود, ۹ نفرجان 

خود را از دست دادند.

آتش سوزی گسترده در جنگل ها و مراتع 
جنوب عربستان

  منابع خبری ســعودی از وقوع آتش ســوزی گسترده در 
مناطق جنوبی این کشــور خبر دادند.این آتش ســوزی در 
ارتفاعات غلامه واقع در روستای الظهاره استان تنومه )شمال 
منطقه عســیر( روی داده است.براساس این گزارش، به دلیل 
صعب العبور بودن، امکان دسترسی نیروهای اطفای حریق به 
این منطقه به ســختی انجام شده است.نیروهای امداد و نجات 
عربســتان همچنین اقدامات لازم برای جلوگیری از سرایت 
آتش سوزی به مناطق مسکونی اتخاذ کردند.این گزارش می 
افزاید: وزش باد باعث افزایش شــدت آتش سوزی در این 
منطقه شده است و به همین دلیل آتش سوزی مهار نشده است.

کشف ۲۱۹ کیلو کوکائین در شهر »مرسینِ« 
ترکیه

 پلیس ترکیه از کشف و ضبط حدود ۲١۹ کیلوگرم کوکائین 
در این کشور خبر داد. پلیس ترکیه اعلام کرد: محموله ای ۲١۹ 
کیلویی کوکائین که از برزیل وارد کشور شده بود طی عملیاتی 
در یک کشــتی باری در شهر مرسین کشف و ضبط شد.گفته 
شده این محموله از کوکائین در یک کشتی باری حامل کاغذ 
جاســاز شــده بود. پلیس ترکیه دو نفر را در ارتباط با کشف 
این محموله کوکائین دســتگیر کرده است.ارزش این محموله 

کوکائین صدها میلیون دلار برآورد شده است.
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حوادث

  
 

روزی که به ارتباط همسرم با یکی از بستگانم پی بردم، 
دنیا روی سرم خراب شد. سوءظن وجودم را می لرزاند و 
مانند بیماران روانی حال خودم را نمی فهمیدم. افکارم 
به هم ریخته بود تا این که تصمیم وحشتناکی گرفتم اما 

ای کاش ..
 این ها بخشــی از اظهارات قاتل ۴۶ساله ای است که از سه 
سال قبل به اتهام قتل یکی از بستگان نزدیکش در زندان به سر 
می برد و طبق رأی دادگاه به پرداخت یک فقره دیه کامل مرد 
مسلمان محکوم شده است. این مرد جوان در حالی که بیان می 
کرد در  شرایط روحی و روانی هولناکی قرار داشتم و تصمیم 
اشــتباهی گرفتم و باید عاقلانه و از طریق قانون، راه درستی 
را انتخاب مــی کردم، با ابراز ندامت از این حادثه تلخ درباره 
سرگذشت اش گفت: در یک خانواده فرهنگی و مذهبی به دنیا 
آمدم و در یکی از شهرســتان های اطراف مشهد به تحصیل 
ادامه دادم. مانند خیلی از دانش آموزان در فصل تابستان کار 
می کــردم و در کنار خانواده ام زندگی آرامی داشــتم تا این 
که بعد از پایان تحصیلاتم در مقطع دبیرســتان عازم خدمت 
سربازی شدم و ســپس به تحصیلاتم در دانشگاه ادامه دادم. 
زمانی که در رشته کاردانی برق دانش آموخته شدم، به عنوان 

تکنیسین به شرکت ایران خودرو راه یافتم. 
در همین روزها بود که به صورت کاملا سنتی و با نظر خانواده 
ام ازدواج کردم. دو سال بعد با به دنیا آمدن پسرم، زندگی من 
شیرین تر شد به طوری که وقتی فرزندم را در آغوش می گرفتم 
انگار در آسمان سیر می کردم. خلاصه بعد از سال ها شغلم در 
ایران خودرو را رها کردم و برای درآمد بیشتر به کار آزاد روی 
آوردم اما در همین اثنا دچار ورشکستگی شدم و در حالی که 
خداوند دختر زیبایی نیز به من عطا کرده بود، روزهای سختی را 
می گذراندم. با این حال، کمر همت را بستم و در رشته مهندسی 
 برق مدرک کارشناســی خودم را گرفتــم و بدین ترتیب در 
پروژه های بزرگ ســاختمانی مشغول کار شدم. دیگر زندگی 
ام در مسیر آرامش قرار گرفته بود که حادثه شومی مرا به روز 
سیاه نشــاند و زندگی ام را به نابودی کشاند. اوایل سال ۹۶ 
بود که پیام های گوناگون در فضای مجازی گوشــی همسرم 
توجــه مرا به خودش جلب کرد. از آن روز به بعد ســوءظن 
همه وجودم را فرا گرفت. این موضوع را مانند رازی محرمانه 
در ســینه ام پنهان کردم اما نمی توانستم آرامش روحی داشته 

باشم. خلاصه زندگی ام را رها کردم و فقط به دنبال کشف این 
حقیقت تلخ بودم. از زمانی هم که فهمیدم آن مرد غریبه که با 
همسرم ارتباط دارد از بســتگان خودم است، دنیا روی سرم 
خراب شد. ترفندهای زیادی را به کار گرفتم و حتی با دوربین 
مخفی فیلم هایی تهیه کردم. چند بار به خاطر فرزندانم و حفظ 
آبروی خانواده ام، از گناه همسرم گذشتم ولی آن جوان آشنا 

همچنان سعی می کرد به این ارتباط شیطانی ادامه بدهد. 
دیگر روز و شبم را نمی فهمیدم و نمی توانستم تصمیم عاقلانه 
ای بگیرم. همسرم را به دادگاه  کشاندم اما دلم به حال فرزندانم 
می سوخت چرا که آن ها جگرگوشه من بودند. اما آن چه در 
زندگی من رخ می داد آن قــدر فاجعه بود که قدرت تصمیم 
گیری عاقلانه را نداشتم. با آن که همسرم متوجه اشتباهش شده 
بود ولی من زندگی آرامم را در آســتانه نابودی می دیدم. این 
 گونه بود که آن تصمیم اشتباه را گرفتم و جوانی ام را به پشت
 میله های زندان کشاندم.  چند ماه بود که خودم را به آن مرد 

آشنا نزدیک کرده بودم. 
بالاخره در یک فرصت مناســب در خانه مــادرم با او قرار 
گذاشــتم و او را به قتل رساندم. سپس برای آن که شناسایی 
نشوم، جسدش را درون چاه داخل حیاط انداختم و روی آن 
را سیمان کردم. اما دو روز بعد با پیگیری خانواده مقتول همه 
چیز لو رفت و کارآگاهان اداره جنایی پلیس آگاهی خراسان 
رضوی به ســراغم آمدند و خیلی زود دستگیر شدم. همسرم 
نیز همه ماجرا را در حضــور بازپرس بازگو کرد، پس از آن 
در شــعبه چهارم دادگاه کیفری یک خراسان رضوی محاکمه 
شــدم اما قضات دادگاه پس از بررسی کامل اسناد و مدارک 
ومحتویات پرونده و اظهارات همســرم، رأی به قصاص نفس 
ندادنــد و در حالی مرا به پرداخت دیــه کامل محکوم کردند 
که باید از جنبه عمومی جــرم نیز مجازات آن را تحمل کنم. 
اکنون که همسرم را طلاق داده ام و زندگی ام نابود شده است 
با خودم می اندیشــم کاش در همان زمان لحظاتی را عاقلانه 
فکر می کردم و دســت به دامان قانون می شدم. حالا هم که 
حدود سه سال اســت جوانی ام را پشت میله های زندان می 
گذرانم بسیار پشیمانم اما با آن که مبلغ صدمیلیون تومان پس 
انــداز کرده ام، توان پرداخت ۲۳۰میلیون تومان دیگر را برای 
آزادی از زندان ندارم و چشم به دست خیران سرزمینم دوخته 

ام ولی ای کاش ...

نامه تلخ یک زندانی!

در امتداد تاریکی

روابط عمومی 
 شیلات هرمزگان 

گوشت ماهی و میگو، حاوی چربی های مفید، پروتئين مرغوب   و  ويتامين های گوناگون است

ســرویس حوادث// مرد جنایتکار که به خاطر بدهی 300 
میلیونی به باجناقش در اقدامی هولناک وی، همسر و پسر 
خردسالش را مسموم کرده و به قتل رسانده بود، با حضور 
بازپرس دادســرای جنایی و مأمــوران اداره آگاهی البرز 

صحنه جنایت را بازسازی کرد.
رســیدگی به این پرونده از اواسط مهرماه سال جاری آغاز شد و 
مرد جوانی با مراجعه به اداره پلیس عنوان کرد که برادرم حسن 
و همســر و فرزندش از ۶ مهر ناپدید شده اند. به دنبال اظهارات 
این مرد مأموران کار تجســس را آغاز کردند و مشخص شد که 
حســن مدت هاست که با باجناقش نادر اختلاف مالی داشته، از 

این رو نادر بازداشت شد اما با طرح قصه ای ساختگی عنوان کرد: 
حسن و همسرش بچه دار نمی شــدند و پسری را از پرورشگاه 
گرفته و او را بزرگ کردند تــا اینکه چند روز قبل پدر و مادر 
واقعی کودک پیدا شدند و می خواستند پسرشان را پس بگیرند. 
به همین خاطر باجناقم و همسرش تصمیم گرفتند به زرند فرار 
کنند تا بهزیستی بچه را از آنها نگیرد. من آنها را به زرند بردم و 

دیگر از آنها خبری ندارم.

پس از طرح ادعا تیمی از مأموران به شهرســتان زرند رفتند و 
معلوم شد که چنین ادعایی صحت ندارد. 

به همین خاطر نادر دوباره مورد بازجویی قرار گرفت و در نهایت 
وقتی متوجه شد که پلیس متوجه ساختگی بودن ادعایش شده، 
به قتل ایــن خانواده ۳ نفره اعتراف کرد و گفت: حســن ۳۰۰ 
میلیون تومان از من طلب داشــت و من نمی توانســتم پولش را 
برگردانم به همین خاطر نقشــه قتل او را طراحی کردم و در ابتدا 

به بهانه ســفر به شمال آنها را ســوار خودروام کردم و بین راه 
به آنها آبمیوه مســموم دادم و پس از آن که بیهوش شدند آنها را 
خفه و اجسادشــان را در ویلای دوســتم در لنگرود دفن کردم.  
سرهنگ نادر بیگی به خبرنگار »ایران« گفت: پس از اعترافات 
متهم مأموران نیمه شــب سه شــنبه با متهم به محل دفن اجساد 
رفتند و صحنه جنایت بازسازی شد.محمد عنبری بازپرس شعبه 
یک دادسرای جنایی البرز در تشریح این خبر به »ایران« گفت: 
متهم در اظهاراتش مدعی بود که به دنبال بدهی ای که به باجناقش 
داشــت تحت فشار همسرش قرار داشــت تا اینکه این فکر به 

ذهنش رسیده است.

بازسازی صحنه جنايت خانوادگی در ويلا

اجتماعی  معــاون  حوادث//  ســرویس 
فرماندهی انتظامی اســتان فارس گفت: 
فردی به سمت همسر موقت ۴۹ ساله خود 
و فرزند وی در شــهر جدید صدرا اسید 

پاشید.
 ســرهنگ کاووس محمدی افزود: موضوع 

اسیدپاشــی در شــهر جدید صدرا به پلیس 
١١۰ گزارش شد. وی با بیان این که ماموران 
پلیس به محل وقوع این حادثه واقع در شهرک 
رضوان صدرا اعزام شدند، ادامه داد: پلیس در 
بررسی اولیه مطلع شد که فردی حدود ۵۰ ساله 
به در منزل همسر موقت خود مراجعه کرده و 

به دلیل اختلافات خانوادگی با او درگیر شده 
و ســپس  روی این زن و پسر ۲۰ ساله اش 
اسید پاشیده است. معاون اجتماعی فرماندهی 
انتظامی استان فارس بیان کرد: در این درگیری 
به دلیل پاشــیدن اسید، متهم نیز مجروح شده 
اســت و هر ســه نفر به مراکز درمانی اعزام 
شــدند. وی ادامه داد: متهــم پس از گذراندن 
روند درمانی برای طی مراحل قانونی، تحویل 

دستگاه قضا می شود.

اسیدپاشی مردی روی همسر موقت خود

ســرویس حوادث// فرمانده 
یزد گفت: در ســه  انتظامی 
عملیات جداگانه 30۹ کیلوگرم 
تریاک از همین تعداد خودرو 

عبوری در استان کشف شد.
ســرتیپ عباســعلی بهدانی فرد 
افــزود: در این ارتبــاط چهار 
متهم دستگیر و با تشکیل پرونده 

تحویل مقام قضایی شدند.
وی ادامه داد: متهمان قصد انتقال 
مواد یادشده را از جنوب و شرق 
کشــور به تهران و برخی مناطق 
مرکزی کشــور داشــتند که در 

دام ماموران گرفتار شــدند.در ۶ 
ماهه نخست امسال ۲۶ تن انواع 
موادمخدر در استان کشف شد که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
۴۳ درصد افزایش دارد و ۲۹ باند 
اصلی مواد افیونی نیز متلاشی شد 
و یــک هــزار و ١۵۰ متهم هم 
دستگیر و به دادگاه تحویل شدند.
جاده هــای یزد نقــش مؤثری 
در برقراری ارتباط اســتان های 
جنوبی و شــرقی ایران به مرکز 
کشور دارد و با توجه به موقعیت 
آن در مســیر کریدور شــمال 

- جنــوب و شــرق و غرب و 
بالعکس، در برخی مواقع راه های 
آن برای انتقال کالاهای قاچاق و 
موادمخدر نیز مورد سوء استفاده 

قرار می گیرد.
روزانه حدود ۴۰۰ هزار دستگاه 
انواع خودرو سبک و سنگین در 

جاده های استان تردد می کند . 

30۹ کیلوگرم تریاک در یزد 
کشف شد

ســرویس حوادث// فرمانده انتظامی استان 
کرمان از کشــف ۶۶1 کیلوگرم مواد افیونی 
شامل 3۶۸ کیلوگرم حشیش و ۲۹3 کیلو و 
500 گرم تریاک دپو شده در منزلی در کرمان 
و دستگیری ســه قاچاقچی در این عملیات 

خبر داد.
ســردار عبدالرضا ناظری در تشریح این خبر به 
رســانه ها افزود:  ماموران یــگان تکاوری ١١۳ 
شهرســتان راور با اشــرافیت اطلاعاتی از دپوی 

یک محموله سنگین موادمخدر در منزلی واقع در 
شهر کرمان مطلع و موضوع را به صورت ویژه در 

دستور کار خود قرار دادند.
وی ادامه داد: ماموران این یگان با تکمیل تحقیقات 
خود ضمن هماهنگی قضایی در بازرسی از منزل 
مورد نظر ۶۶١ کیلو و ۵۰۰ گرم مواد مخدر شامل 
۳۶8 کیلوگرم حشــیش و ۲۹۳ کیلو و ۵۰۰ گرم 
تریاک کشــف و در این رابطه ســه قاچاقچی را 

دستگیر کردند.
ســردار ناظری با اشــاره به توقیف یک دستگاه 
خودروی سمند متعلق به قاچاقچیان و معرفی این 
افراد به مراجع قضائی خاطرنشان کرد: کشف این 
محموله ســنگین مواد مخدر همزمان با چهارمین 
روز از هفته ناجا نشــان داد ماموران جان بر کف 
نیروی انتظامی همواره برای تقدیم امنیت و آرامش 
به مردم در حال انجام ماموریت های خود هستند.

كشف66١ كیلو مواد افیونی در عملیات تکاوران پلیس كرمان

سرویس حوادث// همزمان با کشف جسد حلق آویز پسر 11 
ساله در خانه شان تحقیقات قضایی برای افشای راز این مرگ 

مشکوک آغاز شد.
حســن خانجانی، دادستان عمومی و انقلاب استان همدان در 
این باره گفت: طی روزهای گذشــته پدر و نامادری این پسر 

١١ ساله با جسد او در خانه مواجه شدند و قضیه را به پلیس 
آگاهی اطلاع دادند.

در حال حاضر بحث مهم درباره نحوه مرگ این نوجوان است 
و اینکه شــاید از چالش »مومو« بهره گرفته باشــد اما فعلًا 

نمی توان با قطعیت نتیجه  را اعلام کرد.

خانجانی با اشــاره به اینکه شبهات پرونده در دست بررسی 
اســت و پلیس آگاهی روی ابهامات مطرح شده کار می کند، 
گفت: طبق گفته ها، این پســر خود را حلق آویز کرده که این 

ادعا نیز باید بررسی شود.
دادستان عمومی و انقلاب همدان یادآور شد: پدر و نامادری 
نوجوان ١١ ســاله اعتقاد دارند ممکن است، خودکشی بر اثر 
تأثیر گرفتن از چالش مومو باشــد امــا این ادعا هنوز برای 

دادستانی محرز نشده است.

كشف جسد حلق آويز پسر ١١ ساله همدانی

شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان
آگهي مناقصه عمومي یک مرحله اي شماره 99-023

شــرکت ســهامي برق منطقه اي هرمزگان درنظردارد عملیات ساختمانی،کابل کشــی خطوط63کیلوولت کابلی 
پســت230کیلوولت جزیره به پســت63کیلوولت فرودگاه قدیم را ازطریق برگزاري مناقصه عمومی یک مرحله ای 
به پیمانکار واجدشــرایط واگذارنماید. لذا ازمتقاضیان شــرکت دراین مناقصه دعوت بعمل مي آید، جهت دریافت 
اسنادمناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه ونسبت به واریزمبلغ 500000 ریال بصورت الکترونیکی به 
شماره حساب 4001103104025187 بنام تمرکز وجوه درآمد حق انشعاب وسایردرآمدها ازتاریخ 99/08/05 لغایت 99/08/10 اقدام ویک 
نسخه ازاسناد مناقصه را دریافت نمایند. با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه ازدریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد ازطریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزارمی گردد؛ لازم است درصورت عدم عضویت قبلی شرکتها درسامانه فوق مراحل ثبت نام درسایت مذکور انجام ونسبت 
به دریافت گواهی امضاء الکترونیکی اقدام نمایند. شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 4-33331700 داخلی2079 
ودرخصوص سامانه با داخلی2071 تماس حاصل فرمایند.ثبت شماره تلفن،فکس وایمیل ازسوی شرکت کنندگان درسامانه الزامی می باشد.ضمناً 

تأکید می گردد اسناد بایستی به صورت فیزیکی نیزدرروزبرگزاری مناقصه به دبیرخانه این شرکت ارائه گردد.
توضیحات : ) شرط ورود ردیفهای 1 ؛ 2 و 3 ( 1-پیشنهاددهنده می بایست مستندات حداقل دوکارانجام شده موفقیت آمیز اجرای کابل63کیلوولت 

زمینی با سابقه بهره برداری حداقل یکسال همراه با تأییدیه از کارفرمای مربوطه ارائه نماید.
       2-داشتن گواهی تأیید صلاحیت پیمانکاری دررتبه5 رشته نیرو الزامی می باشد. 3-بازدید از محل پروژه)تاریخ بازدید 99/08/11رأس ساعت8 
صبح می باشد، جهت انجام هماهنگیهای لازم با تلفن  09177617251تماس حاصل فرمایند( وتنظیم صورتجلسه با دستگاه نظارت و بارگزاری 
مستندات درسامانه ستاد الزامی می باشد. 2 -مبلغ تضمین شرکت درفرآیند ارجاع کار 1،977،045،943ریال است که باید به صورت ضمانتنامه 
معتبربانکي و یا واریز نقدی به نفع خریداردر روز برگزاري مناقصه تسلیم گردد. 3-دستگاه نظارت : معاونت طرح و توسعه شرکت سهامي برق 
منطقه اي هرمزگان / دفترمهندسی طرحها مي باشدشرکتهاي متقاضي مي توانند درخصوص سؤالات فني خود با تلفن 4تا33331700 -076 
داخلی 2160 آقای مهندس حیدری هولاری و یا با شــرکت قدس نیرو ) مشاور پروژه ( تماس حاصل فرمایند.  4-حداکثرمهلت تحویل اسناد به 
دبیرخانه این شرکت تا ســاعت 8صبح روزسه شنبه مورخ 99/08/20 وبازگشایي پاکات رأس ساعت 10 صبح همان روزدرمحل امورتدارکات 
وقراردادها مي باشد.   5-به پیشنهادات مشــروط مبهم مخدوش وفاقد سپرده وپیشنهاداتي که بعدازموعدمقرربه دبیرخانه این شرکت ارسال 
گرددمطلقاً ترتیب اثرداده نخواهدشد.                                                                                                                                            شناسه آگهی :1029600                                     

     روابط عمومي شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان

طرح :ساجده مظفری
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  مدیر آموزش و پرورش بندر خمير:  
 کیفیت بخشی آموزش، اولویت مهم

 آموزش و پرورش است
 امین درساره ســرویس شهرســتان// مدیر آموزش و پرورش 
شهرستان بندر خمیر  به همراه کارشناس آموزش ابتدایی این مدیریت 
در بازدید از مــدارس ابتدایی کم جمعیت، دورافتاده و صعب العبور 
۱۲بهمن روســتای چاهو، ۱۲ فروردین روستای پرکان آل موسی و 
شهادت روستای تنگ اشــکن اظهار داشت: تمامی تلاش مجموعه 
آموزش و پرورش در ایام تعطیلی و شــیوع بیمــاری کرونا فراهم 
نمودن شرایط لازم برای کیفیت بخشــی و استمرار فرآیند آموزش 
دانش آموزان بوده است.محمد فولادی افزود: در مدارس کم جمعیت 
کلاس هــای درس با اختیار دانش آموز و اولیا به صورت حضوری 
برگزار می شود.وی همچنین خبر از توزیع درسنامه، تولید محتواهای 
آموزشی الکترونیکی و ســاعت های فعالیت معلمان شهرستان در 
فضای مجازی داد و تصریح نمود: مطابق دستورالعمل های دریافتی 
بخشــی از کلاس ها حضوری و بخشــی به صورت غیر حضوری 
انجام می شود.وی خبر از تهیه کانکس جهت استفاده دانش آموزان 
روستای صعب العبور چاهو که دارای دو خانوار با ۱۱  نفر جمعیت 
و ۳ دانش آموز اســت داد و افزود: حمل کانکس در صورت فراهم 
بودن امکان تردد وسیله نقلیه هرچه سریعتر انجام خواهد شد.همچنین 
آبادی تنگ اشکن نیز دارای ۴۰ نفر جمعیت، ۱۰ خانوار و ۸ دانش 
آموز اســت که با حضور آموزگار کلاس ها بصورت حضوری در 
مدرسه شهادت برگزار می شود.به گفته ی مدیر آموزش و پرورش 
شهرستان بندر خمیر صعب العبور بودن و  پراکندگی جمعیت باعث 
می شــود توزیع نیرو و امکانات آموزشی با مشکل مواجه شود.وی 
با قدردانی از خیرین و معتمدین محلی نیز اظهار داشــت: بزودی به 
همت خیر و اداره کل نوسازی مدارس استان هرمزگان مدرسه یک 

کلاسه در روستای تنگ اشکن ایجاد خواهد شد.

رئيس بنياد مسکن بندرخمير:
 تسهیلات ۱۵میلیونی تعمیرات مسکن

 به متقاضیان اعطا می شود
 امین درساره سرویس شهرســتان// مهندس سعید میری گفت: 
۲۳۰فقره تسهیلات تعمیرات مسکن به ارزش ۱۵ میلیون تومان برای 
متقاضیان در شهر و روستاهای شهرستان بندرخمیر جذب شده است.
به گزارش خبرنگار دریا، وی تصریح کرد: جذب این تعداد تسهیلات 
در یک بازه زمانی برای اولین بار در شهرســتان رقم می خورد و در 
این زمینه شهرســتان بندر خمیر بیشترین جذب را در بین شهرستان 
های استان داشته اســت.رئیس بنیاد مسکن انقلاب شهرستان بندر 
خمیر در ادامه به نحوه اعطای این تســهیلات به متقاضیان اشــاره 
کرد و افزود: این تســهیلات با سود ۴درصد و بازپرداخت ۷ ساله و 
بصورت ضمانت زنجیره ای توسط بانک سپه برای متقاضیان شهری 
و روســتایی اعطا می شــود.وی همچنین خاطرنشان کرد: در دوره 
گذشته نیز ۴۰ فقره تسهیلات مسکن توسط بانک ملی به متقاضیان 

اعطا شده است.

خبری

شهرستان

روابط عمومی اداره کل
 منابع طبیعی و آبخیزداری

 هرمزگان           
آبخیزداری یعنی بهره برداری بهینه از سرمایه ملی آب و خاک  

 

) قسمت اول(
سرویس شهرستان //معماری سنتی بنادر و جزایر خلیج 
فارس در دوران گذشته از دریا و فرابار و فوربار آن تاثیر 

پذیرفته بود. 
بررســی معماری ســنتی در مناطق جنوبی ایران و ابتکار 
عملی که معماران ســنتی در آن مناطق انجام می دادند از 
جمله مباحثی اســت که کمتر به آن پرداخته شــده است. 
معماری ســنتی در مناطق خلیج فارس به صورت مستقیم 
و غیر مستقیم در گذشته تحت تاثیر اقلیم این مناطق بوده 
است. در شهر بندرخمیر که در کرانه های خلیج فارس قرار 
دارد نیز روال در معماری به این صورت بوده و ســاختار 
معماری ســنتی آن وابستگی زیادی به اقلیم و دریا داشت. 
معماری در شــهر بندرخمیر به شدت تحت تاثیر اقتصاد و 
امرار معاش مردم نیز بوده است. سازگاری جمعیت مسکون 
در شــهر بندرخمیر و مناطق اطراف آن  در بستر زمان با 
اقلیــم، آن ها را وادار نموده بود که به گونه ای منازل خود 
را بنــا کنند تا در چهار فصل ســال بتوانند از آن به خوبی 
استفاده نمایند. بندرخمیری ها در معماری سنتی به ویژه در 
ساخت بادگیرها، برکه ها و مساجد بادگیر معروف بودند. 
در معماری قدیم خانه های بندرخمیر، بر اســاس معماری 
دوره اشکانی هر خانه مســکونی دارای اتاق های فراوان 
بود که در اطراف حیاط مرکزی و چهار سمت خانه ساخته 
می شــد. معمولا یک اتاق بزرگ در خانه متعلق به فصل 
زمســتان بود که بتوانند در آن جا خــود را گرم کنند. هر 
چند در بندر خمیر هوا در زمســتان زیاد سرد نمی شد، اما 
در برخی از ســال ها برودت هوا زیاد بود و اتاق زمستانی 
با منقل پر از آتش گرم می شــد. در خانه زمستانی مکانی 
تحت عنوان گتیه یا جون شور هم قرار داشت که به عنوان 
حمام زمستانی از آن استفاده می گردید. ساباط از اجزای 
اصلی تشکیل دهنده خانه ها در بندر خمیر قدیم بوده است. 
مجلس خانه معمولا در بیرون از خانه و یا در ورودی درب 
اصلــی منزل بود که مهمان در آن پذیرایی می شــد که در 
ســاخت آن از نگاه معماری ظرافت خاصی به کار گرفته 
می شد. این نوشــتار که با حمایت های فرهنگی شورای 
اسلامی شهر بندرخمیر و شهردار پر تلاش و فرهیخته این 
شــهر جناب آقای مهندس جواد محمودی به رشته تحریر 
در می آید در نظر دارد به معماری سنتی بندرخمیر و مولفه 
های آن پرداخته و نشان دهد که معماری سنتی بندرخمیر 
دارای اصالت دیرینه بــوده و معماران بندرخمیری در این 

نوع معماری نقش مهمی  ایفا می نمودند.
در خانه های قدیم بندرخمیر دو ســازه بادگیر و ســاباط 
در کنار ســایر اجزای تشکیل دهند یک خانه همواره نماد 
معماری ســنتی این شــهر تاریخی بوده است. با توجه به 
مصاحبه های متعددی که با افراد آکاه و با دانش بندر خمیر 
صورت گرفت، مشــخص گردید که در این شــهر ساخت 

ســه نوع بادگیر رایج تر بوده است. یک نوع بادگیر که در 
بیشــتر خانه ها عمومیت داشت. بادگیر چهار طرفه بود که 
 بــه آن بادگیر لوله می گفتند و از چهار جهت اصلی که باد 
می آمد، وارد اتاق بادگیر و اتاق های اطراف می شــد.  در 
خانه های افراد متمول بندرخمیــر از بادگیرهای لوله ای 
و چهار طرفه اســتفاده می گردیــد. یکی از معضلات این 
بادگیرهــا ورود گرد و خاک، حشــرات و آب باران های 
تند و سیل آسا به داخل اتاق بادگیر بوده است که به تدریج 
تدابیری برای این کارها اتخــاذ نموده بودند. نوع دیگر از 
بادگیرهای ساخته شده توسط معماران بندرخمیری بادگیر 
چشکی بود که از دو طرف شرق و غرب باد آن وارد منازل 
می گردید و دلیل نامگداری چشکی بر آن این بود که این 
بادگیر روزنه های متعددی داشــت. این نوع بادگیر که بر 
بسیاری از خانه های بندرخمیر خودنمایی می کرد و افرادی 
که وضع مالی متوسطی داشتند از این بادگیرها بر اتاق های 
 خانــه خود می ســاختند. معمولا هم باد شــرق به غرب
 و غرب به شــرق در بنادر ایران و بندرخمیر در بیشتر ایام 
شــبانه روز می وزد و کاربرد این نوع بادگیرها خوب بوده 
است و نوع دیگری از بادگیر بود که فقط از یک جهت و آن 
هم بادهایی که از جنوب و از سمت دریا می وزید را وارد 
اتاق بادگیر می نمود. به این نوع بادگیر کپی با فتح کاف می 
گفتند و این نوع بادگیر را همگان و حتی افراد کم بضاعت 
هم می توانســتند بر منازل خود بســازند و کاربرد خوبی 
 هم داشت. زیر باد از ســمت دریا در بسیاری از ایام روز
  مــی وزید و باعــث خنکی اتــاق بادگیر مــی گردید.

) سیدعبدالجلیل قتالی، مصاحبه، ۱۳99( بادگیرها در ابتدای 
امر از سنگ های مخصوص و گچ ساخته می شده است و 
سقف آن ها را با چندل و سوند و بعدها از پلیوت و مربع می 
گرفتند. این ســازه ایرانی و جنوب ایران به تدریج با ورود 
وسایل الکتریکی برودتی و پنکه های سقفی، به تدریج از 

طبقه دوم خانه های بندرخمیر حذف گردید. 
بارش های متعدد زمستانی در بسیاری از موارد به تدریج 
باعث تخریب این ســازه ها گردید و بسیاری از افراد نیز 
بــا  و ورود کولر گازی های متعدد بادگیرها را از ســطح 
منازل خود در بندرخمیر تخریب نموده و یا در زمان تعمیر 
خانه ها ایــن بادگیرها به تدریج از بین رفت. اما هنوز هم 
منازل قدیمی زیادی در بندرخمیر وجود دارد که انواعی از 
بادگیرها بر آن ها خودنمایی می کند. اگر به خانه تعمیر و 
مرمت شده سنچه در بندرخمیر توجه گردد. می توان بادگیر 
آن را از نگاه های معماری و غیره مورد بررســی قرار داد. 
همچنان که در فوق عنــوان گردید هر فردی توانایی مالی 
برای ساخت بادگیر های شــکیل را نداشت و بادگیر می 
بایســت بر بالای یک اتاقی ساخته شود که توان نگهداری 
این سازه را به خوبی داشته باشد. بسیاری از اتاق هایی که 
از گاهگل ساخته شــده بودند، توان نگهداری بادگیر را بر 
بالای خود نداشتند. اما در بستر زمان که مصالح محکمتری 
نظیر گچ و سیمان وارد معماری بندرخمیر گردید، و وضع 
مالی مردم این شهر بهتر شد، ساخت بادگیرها رو به ترقی 

گذاشت.  هر چند دیگر بادگیرها کاربرد سابق را ندارند، اما 
نماد معماری ایرانی بوده و برای پاسداشت این نماد معماری 
می بایســت آن ها را در بســیاری از نقاط شهر با مصالح 
جدید تجدیــد بنا نمود که در بندرخمیر این مهم توســط 
شهردار پر تلاش این شهر و مردم بندرخمیر صورت گرفته 
است. در مجموع معماران بندرخمیری از معماران متبحر در 
ساخت بادگیر بودند. بادگیرهایی که آن ها ساختند هم از 

نظر استقامت و هم از نظر ظرافت جالب توجه بود. 
همانگونــه که عنوان گردید، معماری شــهر بندرخمیر در 
گذشــته به تاثیر از معماری تمامی مناطق جنوب ایران و 
معماری دوره اشکانی،  بدین صورت بود که اتاق ها در کنار 
دیوارهای چهار طرف خانه ساخته شده و حیاط مرکزی در 
وسط بود و مسنی که باغچه خانه محسوب می گردید نیز 
در وســط حیاط قرار داشت که درختانی نظیر نخل، کنار، 
لوز و غیره در آن کاشــته می شــد و در بسیاری از خانه 
ها، آب پشــت بام ها به مسنی خانه منتقل می گردید. هر 
اتاثی در خانه یک کاربرد خاصی داشــت و معمولا اتاق 
های تابستانی و زمستانی مشخص بودند و افراد ساکن در 
یک خانه در چند ماه از ســال از اتاق های زمستانی و در 
چند ماه دیگر از اتاق های تابســتانی استفاده می نمودند. 
اســتفاده از ســاباط در فصول متعدد سال به جز در فصل 
زمســتان که هوا رو به سردی می رفت، معمول بوده است. 
ساباط با ســتون های مربع و دایره ای شکل مکان خوبی 
برای جمع شدن افراد خانواده بوده است. طاق ضرب هایی 
متعددی در ساختن ساباط توسط معماران بندرخمیری به 
کار گرفته می شــد. در سنچه بندرخمیر می توان به خوبی 
چگونگی معماری ســاباط در بندرخمیر را مشاهده نمود. 
تقریبا اکثر خانه های قدیمی بندرخمیر ساباط داشتند، چون 

ساخت آن پر خرج نبود. نوع معماری ساباط در بندرخمیر 
بســتگی به توان مالی سازنده آن داشــت و معماران زیده 
بندرخمیر در ســاخت ســاباط های شکیل و گچ بری آن 
هــا همواره مهارت خاصی داشــتند. اما در خانه هایی که 
در حال حاضر  به صورت مجتمع مانند ســاخته می شود، 
ساخت ساباط به شــدت کم رنگ شده و دیگر ساباط آن 
کاربرد سابق را ندارد. اما می بایست به عنوان نماد و هویت 
معماری بندرخمیر این سازه حفظ گردد. خوشبختانه هنوز 
خانه های قدیمی بندرخمیر ســاباط های زیادی دارند که 

مرمت شده اند.
هر خانه قدیمی بندرخمیر معمولا یک یا دو  انباری بزرگ 
داشت که در آن مواد غذایی، نظیر خرما، خمره ماهی، گندم، 
برنج و غیره نگهداری می شــد و برخی خانه ها انبارهای 
دو طبقه بزرگ برای نگهداری جو و گندم داشــتند که پس 
از برداشت محصول، جو و گندم را در آن انبارها نگهداری 
می کردند و اتاقی نیز به انبار کاه اختصاص داشت. کاه هم 
به مصرف دام می رســید و هم بــرای گاهگل کردن خانه 
ها مورد اســتفاده بود. خانواده هایی که دام های بیشتری 
داشــتند، انبارهای علوفه نیز در خانه آن ساخته می شد. 
معمولا انباری را به گونه ای می ســاختند تا سقف آن در 
برابر باران های زمســتانی مقاوم باشــد. در حال حاضر 
هم خانه های جدید بنــدر خمیر انباری برای مواد غذایی 
دارند اما ســبک ســاخت آن با انباری های قدیمی کاملا 
 متفاوت است و دیگر گندم، جو و کاه در خانه ها نگهداری 
نمی گردد تا نیار به چندین انباری در یک منزل باشد. اتاق 
شــیره کشــی خرما و دیگر اتاق نیز در منازل بندر خمیر 
وجود داشــت و هر کدام سبک معماری مخصوص به خود 

داشت که در نوشتار آتی به آن پرداخته می شود. 

    معماری سنتی در بندرخمير و تاثير پذيری از اقليم
                                                           

 M.HAssANNiA GMAil.CoM@
 دکتر محمد حسن نیا/ دریا
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آگهی حصر وراثت
خانم کلثوم محمودی فرزند دادخدا به شماره ملی 741 953 869 5 شرح دادخواست به کلاسه 13/ 99 سردشت از این شورا درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم شاهک منصف فرزند در محمد بشماره ملی  116 885 869 5 متولد 
1 /11 /1330 که در تاریخ 3 /12 /1391 که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است 
به 1-کلثوم محمودی فرزند دادخدا به شماره ملی 741 953 869 5 )زوجه متوفی(2- محمد منصف فرزند شاهک بشماره ملی 789 111 
860 5 3-لیلا منصف فرزند شاهک به شماره ملی  821 194 860 5 4-فاطمه منصف فرزند شاهک به شماره ملی  354 166 860 5 
5-زهرا منصف فرزندشاهک به شماره ملی  770 111 860 5 اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت 

یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد .

 دبیر شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد- مریم چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت
خانم نبات نوروزی فرزند حسین به شماره ملی 545 681 869 5 شرح دادخواست به کلاسه 43/ 99 سردشت از این شورا درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم علی چاوشی زاده فرزند چهارشنبه به شماره ملی 810 693 869 
5 متولد 1/ 10/ 1305 که در تاریخ 18/ 12 /1394 که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم 
منحصر است به 1-نبات نوروزی فرزند حسین به شماره ملی  545 681 869 5 2-سهراب چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 287 
620 869 5 3-مصطفی مصطفی چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 699 114 860 5 4-امیر چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 
242 55 600 58 5-سعید چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 255 68 600 58 6-سلمان چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 586 
203 860 5 7-محمد چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 593 621 869 5 8-فاطمه چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 70 210 
600 58 9-سکینه چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 291 122 422 3  10-شمسی چاوشی زاده فرزند علی به شماره ملی 145 927 

869 5  اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ 
نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد .

 دبیر شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد
مریم چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت
آقای مرتضی خیرخواه فرزند حسن به شماره ملی  171 72 600 58 شرح دادخواست به کلاسه 37/ 99 سردشت از این شورا درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده  وچنین توضیح داده که پدرش مرحوم حسن خیرخواه فرزند غلام به شماره ملی 256 642 869 5 متولد 2 
/2 /1327 که در تاریخ 15 /8/ 1397 که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه  حین الفوت آن مرحوم منحصر است 
به 1-مرتضی خیرخواه فرزند حسن به شماره ملی 171 72 600 58 2-محمد خیرخواه فرزند حسن به شماره ملی 982 33 600 58 
3-کاوس خیرخواه فرزند حسن به شماره ملی 229 767 869 5 4-علی خیرخواه فرزند حسن به شماره ملی 179 971 869 5 5-صدیقه 
خیرخواه فرزند حسن بشماره ملی 470 768 869 5 6-ماهین خیرخواه فرزند حسن به شماره ملی 801 766 869 5  7-رقیه خیرخواه 
فرزند حسن به شماره ملی 487 18 600 58  8-طاهره خیرخواه فرزند حسن به شماره ملی 187 971 869 5  9-کلثوم زارعی فرزند 

اسحق بشماره ملی 491 764 869 5  اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد .

مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد- محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده نوبت دوم
 شرکت تعاونی مسکن کارمندان اداره کل بنادر و کشتیرانی استان هرمزگان
جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده نوبت دوم شرکت تعاونی مسکن کارمندان اداره کل بنادر و کشتیرانی استان 
هرمزگان راس ساعت 13 روز یکشنبه مورخ 18 /8 /1399 در محل سالن اجتماعات اداره کل بنادر و دریانوردی به آدرس 
بندر شهید رجایی سالن اجتماعات اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان تشکیل می گردد لذا از کلیه اعضا دعوت 
می شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا وکیل 
/نماینده خود کتبا  معرفی نمائید ضمنا به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی 
تعداد آرا وکالتی هر عضو حداکثر سه رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود و اعضای متقاضی می بایست 
به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 17 /8/ 1399 در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تا پس از احراز هویت و تایید 
وکالت برگه ورود به مجمع را دریافت دارند *دستور کار جلسه :-گزارش هیئت مدیره و بازرس در خصوص عملکرد سال 
مالی 1398 -طرح و تصویب صورت های مالی منتهی به سال 29/ 12 /1398 -طرح و تصویب بودجه پیشنهادی سال 

1399 -انتخاب اعضای اصلی و علی البدل بازرس
 تاریخ انتشار آگهی :1399/8/3 

شرکت تعاونی مسکن کارمندان اداره کل بنادر و کشتیرانی استان هرمزگان

اصلاحيه      

دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول شركت تعاونی كارگری رحمت گستر قشم كه درمورخ 7/30/٩٩ 
روزنامه 3444 چاپ شده تاريخ مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول روز دوشنبه مورخ  ٩٩/8/١2  تصحیح 

می گردد     
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

اقتصادی

0۴:32:0۷  اذان صبح
 05:50:20
 11:29:۴0
 1۷:0۷:28
 1۷:23:25

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:2۷:03  اذان صبح
 05:۴1:18
 11:20:19
 1۷:09:51

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

0۴:۴2:3۴  اذان صبح
 05:01:09
 11:56:0۴
 1۷:۴9:23
 1۷:05:15

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

: 0۴:1۴:31  اذان صبح
 05:3۴:23
 11:11:19
 1۷:۴6:۴0

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

0۴:18:15  اذان صبح
 05:39:33 :
 11:58:53
 1۷:16:33
 1۷:32:۴0 :

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:29:56  اذان صبح
 05:50:28
 11:26:28
 1۷:00:53
 1۷:1۷:20

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب 

0۴:03:۴5  اذان صبح
 06:12:5۷ :
 11:08:۴1
 1۷:۴5:1۴
 1۷:38:55

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:2۷:03  اذان صبح
 06:03:05
 11:3۷:16
 1۷:09:51
 1۷:26:35

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب 1۷:1۴:۴2  اذان مغرب  اذان مغرب

طالع بینی

 1۷:02:58

 فروردين :    
نگرانی سلامت خود هستید، اما غم به دل خود 
راه ندهید چرا که سالم و سلامت روز را به پایان 
می رسانید و خطری وجود نازنین تان را تهدید 
نخواهد کرد. به لحاظ مالی روز خوبی را در پیش دارید و از جایی 
که حتی فکرش را نمی کردید، پولی به دست تان می رسد. این پول 
نگرانی های مالی شما را خاتمه می دهد و زمینه ثبات مالی تان را 
در آینده فراهم خواهد کرد. حرف دل خود را به زبان نمی آورید و 
این روحیه زمینه ناراحتی و دلخوری همسر یا عشق زندگی تان را 
فراهم کرده است، اجازه ندهید این رویکرد ادامه پیدا کند و از امروز 
به خودتان قول بدهید که عشــق بی پایان خود را با گفتار و رفتار 
به عشق زندگی تان ثابت نمایید. پیشرفت چشمگیری را در کار ها 
شــاهد خواهید بود. وقت خود را با بحث و مشاجره های بی دلیل 
تلف نکنید. همسر یا عشق زندگی تان به فکر زنده کردن خاطره های 
خوش گذشــته افتاده و شــما را مهمان روزی سرشار از عاشقی 

می کند.
ارديبهشت : 

احتمال زیادی وجود دارد که ســلامت و جود 
نازنین تان به خطر بیافتد. تمرکز بیشــتری به 
انجام کار های جدید و خلاقانه اختصاص دهید. 
یکی از نزدیکان شما که علاقه زیادی به ایشان 
دارید امروز حســابی ناراحت و افسرده است، این فرد را در غم و 
غصه هایش تنها نگذارید و هر کاری که از دســت تان بر می آید را 

برای شادی ایشان انجام دهید. 
خرداد :  

امروز یکــی از اعضای خانــواده به موفقیت 
چشمگیری دست پیدا خواهد کرد، این موفقیت 
را از صمیم قلب به ایشان تبریک بگویید و برای 
وی آرزوی موفقیت های بیشــتری داشته باشید. قرار است تغییر 
مهمی در منزل انجام دهید، اما به نفع شما است قبل از انجام هرگونه 
تغییری، نظر اطرافیان و به خصوص بزرگتر ها را جویا شــوید. از 
اظهارنظر در جمع هراس دارید و حرف دل تان را به زبان نمی آورید، 
این روحیه نه تنها شما را به فرد خجولی تبدیل کرده، بلکه باعث شده 

تا اطرافیان توجهی به نظرات شما نداشته باشند. 
 تير :

به مشکل مالی برخورد خواهید کرد و این وضعیت 
روزتان را خراب می کند. کار های پیش پاافتاده را 
کنــار بگذارید و به فکر انجام کار های مهمی باشــید که موفقیت 
چشمگیر را برای شما به دنبال داشــته باشد. از یکی از دوستان 
صمیمی خود خبر ندارید و حســابی دلتنگ اش شده اید. به لحاظ 

کاری روز خوبی را در پیش رو دارید. 
مرداد : 

فرصتی بــرای ورزش و تحرک پیدا می کنید، به 
لطف این فرصت، انرژی بیشتری پیدا کنید و با 
ورزش، سلامت خود را تضمین نمایید. احتمال 
زیادی وجود دارد که حرف ناشایســتی از دهان تان بیرون آید و 
زمینه ناراحتی اطرافیان را فراهم کند، در چنین شرایطی بیشتر از 
همیشه مواظب حرف های تان باشید و چیزی نگویید که اطرافیان 

را دلخور کند. 
 شهريور :

کمی از کار فاصله بگیرید و با اســتراحت، نیروی 
تحلیل رفته تان را جبران کنید. فردی که تجربه های 
بیشتری نسبت به شما دارد امروز از در نصیحت وارد 
می شود. تمرکز و حواس لازم را برای انجام کار ها ندارید و همیشه 
با حواس پرتی کار می کنید، این وضعیت باعث شده تا اطرافیان شما 
را جدی نگیرند و کار های مهم را به شما واگذار نکنند، اجازه ندهید 
این شرایط ادامه پیدا کند و از امروز به خودتان قول بدهید که تمرکز 

بیشتری در انجام کار ها داشته باشید.
مهر : 

برای حل مشکلی که میان اعضای خانواده ایجاد 
شده، آستین بالا بزنید. همسر یا عشق زندگی تان 
نیازمند کمک و حمایت شــما اســت. خبری 
ناخوشایند به دست شما خواهد رسید. با خرج غیرمنتظره ای روبرو 
خواهید شــد، از این اتفاق درس بگیرید و در آینده بیشتر به فکر 

پس انداز باشید. 
آبان : 

بار مشــکلات را به تنهایی به دوش نکشــید و 
مشکلاتی که دارید را با همسر یا عشق زندگی تان 
درمیان بگذارید. بیشــتر از همیشه به فکر تامین 
رفاه و آسایش اعضای خانواده باشید. اعضای خانواده را سرزنش 
نکنید و اجازه مشارکت در تصمیم های مهم زندگی به آن ها بدهید. 
پیشنهاد وسوسه برانگیزی برای افزایش درآمد به شما می شود، اما 

این پیشنهاد به غیر از ضرر چیزی برای شما نخواهد داشت. 
آذر : 

بیشتر از همیشــه به زندگی امید داشته باشید و 
اعتماد به نفس تان را از دست ندهید. با پس انداز 
و صرفه جویی، ثبات مالی تان را در آینده ثبات 
بخشید. دائم به کار دیگران سرک می کشید و انسان فضولی هستید، 
قبل از اینکه ادامه این رفتار کار دست تان بدهد و اطرافیان از شما 
دوری بگیرند، فکری به حال این رفتار کنید و به جای دخالت در 
کار اطرافیان، سرتان در کار خودتان باشد. فرصتی مهیا می شود تا با 

شرکت در کار های انسان دوستانه به آرامش برسید.
  دی :

در آینده ای نزدیک رهسپار سفری خواهید شد و 
در این سفر حسابی به شما خوش می گذرد. یکی از 
دوستان قدیمی امروز از شما درخواست کمک مالی 
خواهد کرد. وعده و وعید های پوشالی را کنار بگذارید و به گونه ای 

رفتار کنید که اگر سرتان رفت، قول تان نرود. 
    بهمن :

تصمیم اشتباهی در گذشــته گرفته اید و امروز 
با عواقب این تصمیم روبرو خواهید شــد. روز 
خوبی را برای ســرمایه گذاری آغــاز کرده اید. 
اعضای خانواده امروز توقع های زیادی از شــما دارند. همسر یا 
عشق زندگی تان امروز از شما درخواستی دارد که از عهده انجام آن 
ناتوان هستید. برای رسیدن به موفقیت بیشتر از اعتمادبه نفس و اراده 

پولادین خود کمک بگیرید.
اسفند :  

ســفری تفریحی در پیش دارید و در این ســفر 
به همراه خانواده و اطرافیان به شــما حســابی 
خوش خواهد گذشت. پولی برای پس انداز کنار 
گذاشته اید، اما امروز مجبور می شوید این پول را خرج کنید. محبتی 
که به همسر یا عشق زندگی تان دارید دو طرفه است و امروز عشقی 
متقابل را دریافت خواهید کرد. امروز در محل کار با فرد بسیار با 

نفوذی ملاقات خواهید کرد.

                           
 

سرویس اقتصادی //  شناورداران استان هرمزگان روزهای 
سختی را سپری می کنند و دیگر قادر نیستند به خوبی 
روزهای گذشته شان معیشت خود و خانواده را تامین کنند. 
صنعت دریانوردی برای هر کشــوری از منفعت های بالایی 
برخوردار بوده و این صنعت عظیم نیز برای کشورمان با وجود 
دریای خلیج همیشه فارس از اهمیت  زیادی برخودار است.

وجود بنادر تجاری و مسافری نه تنها باعث جابجایی مکانی 
می شود، بلکه در اقتصاد هر کشور نیز تاثیرات ویژه ای دارد.

کشورهایی که از صنعت دریایی برخودار هستند نیز در روند 
توسعه اقتصادی با توجه به ظرفیت های موجودشان و میزان 
استفاده از این منابع توانسته اند حرفی برای گفتن داشته باشند 
که البته موقعیت قرارگیری این کشورها در کره خاکی نیز حائز 
اهمیت می باشد.جمهوری اسلامی ایران با داران بودن جزایر 
متعدد و شهرهای بندری مختلف نیز از این قائله مستثنی نبوده 
است و وجود خلیج نیگون همیشه فارس با داران بودن تنگه 
هرمــز اهمیت ویژه ای را به میهن عزیزمان داده اســت.اگر 
بخواهیم در این گزارش در خصوص اقتصاد دریایی صحبت 
کنیم حرف های زیادی در حوزه های مختلف برای گفتن می 
باشد اما برای اینکه بتوانیم حق مطلب را ادا کنیم به صورت 
اختصاصی به مســاله خطوط مسافربری دریایی در صنعت 

دریایی پرداخته ایم.
خطوط دریایی هرمزگان از دیرباز تا کنون

وجــود دریا در هرمزگان این اســتان را به قطب اقتصادی 
کشــور تبدیل کرده است و این اقتصاد به گونه ای می باشد 
که در آمارهای کشــوری نیمی از تامین اقتصاد کشــور را 
به خــود اختصاص می دهد.در اقتصــاد دریایی هرمزگان 
که بخش عظیمــی از آن را صنعت صــادرات و واردات با 
وجود اسکله های شــهید رجایی،باهنر و همچنین اسکله 
های بنادر لنگه،خمیر، قشم و کیش شامل می شود جایگاه 
صنعت جابجایی خطوط مسافر نیز اهمیتی ویژه داردحضور 
شناورهای مسافربری در بنادر مسافری هرمزگان را می توان 
یک مزیت بالقوه در استان عنوان کرد چرا که با وجود جزایر 
متعدد در این استان که اکثر آنها جنبه سکونتی دارند معلوم نبود 
چگونه و با چه هزینه های سرسام آوری مردم به مکان های 
مختلف مورد نظرشان جابجایی داشته باشند.شناورهای دریایی 
پیش تر به شکل قایق و سپس اتوبوس های دریایی فعالیت 
می کردند و پس از آن نیز نسل جدید از این شناورها رونمایی 
شد که قابلیت جابجایی هم زمان بیش از ۳۰۰ الی ۵۰۰ مسافر 

را نیز دارند.

قایق های مسافربری از رده خارج شدند
 ســال های گذشــته را خیلی ها به خاطر دارند که توسعه

 اسکله های مسافربری استان هرمزگان به شکل کنونی نبود 
و مردم برای تردد به جزایر مجبور بودند از قایق های تشت 
کوچک که ظرفیت مناسب آنها بین ۱۰ تا ۱۵ نفر بود، استفاده 
کنند که در شرایط نامساعد جوی ،خطرات زیادی از جمله 

غرق شدن هم وطنانمان را در پی داشت.
اتوبوس های دریایی نیز هم زمان با قایق های معمولی فعالیت 
خود را آغاز کردند که شــباهت زیادی به همان قایق های 
معمولی داشتند و تفاوت اصلیشان در میزان جذب مسافر با 
توجه به صندلی های موجود و همچنین داشتن فضای مسقف 
برای مقابله با خیس شدن مسافران در امواج دریا بود، که پس 
از سال ها فعالیت از رده خارج شدند و یکی از دلایل اصلی 
خروج این نوع از شناورهای سبک از ناوگان دریایی هرمزگان 
را می توان عدم تعادل آنها در شرایط بحرانی دریا عنوان کرد.

خاطرات تلخ بسیاری در دریای خلیج فارس برای مسافران 
و حتی مردم هرمزگان رقم خورده اســت چرا که با توجه به 
سبک بودن این نوع از شناورها و در طوفان های دریایی کنترل 
تعادلی این دســته از شناورها به سختی انجام می شود و هم 
وطنان زیادی در مســیر جابجایی بین بنادر جان خود را از 
دست دادند، که خاطره تلخ جان باختن یک خانواده مشهدی 
در سال های پیش هنوز در ذهن ها ماندگار است.شناورهای 
نیمه سنگین و سنگین کلاس A جایگزین قایق های تندرو 
با وجود مشکلاتی که مطرح شد، بنادر هرمزگان با تصمیم 
مسئولان شناورهای نسل جدید را به چهره دیدند که این نوع از 
شناورها اقتصاد مسافربری دریایی این استان را متحول ساخت.

وجود شناورهایی با ظرفیت پذیرش بالای مسافر و حصول 
اطمینان خاطر مسافران از سلامت جسمانی شان، باعث شد 
که در تمام بنادر استان هرمزگان از این نوع از شناورها استفاده 
شود.شناورهایی که پیش تر در کشورهای حوزه خلیج فارس 
از آن اســتفاده می شد، هم اینک در قطب اقتصاد هرمزگان 
میزان کارایی و امنیت خود را به رخ می کشند.نکته ای که نیاز 
است به آن اشاره شود، قیمت های میلیاردی چنین شناورهایی 
است که با قیمت های نجومی امروزی شاید دیگر کمتر کسی 
بتواند از این مدل شناورها را خریداری کند و به ناوگان حمل 
و نقل دریایی اضافه شود.شرایط اقتصادی پس کرونا را اگر 
 بخواهیم برای شناورداران استان هرمزگان ترسیم کنیم پر از رنج 
و مشــقت های فراوان اســت، چرا که پس از کرونا اقتصاد 
کشورمان به یکباره به اغما فرو رفت و با هزنیه های سرسام 
آوری که به وجود آمد شــناورداران را با مشکل مواجه کرد 
.عدم افزایش قیمت متعارف بلیط شناورهای خطوط دریایی 

مســافری در اســتان هرمزگان علی الخصوص در مسیر 
»بندرعباس -قشــم« و »بندرعباس- هرمز« و بالعکس و 
همچنین افزایش نجومی قیمت قطعات این شناورها باعث 
شده است که دیگر درآمد چندانی عاید شناورداران نباشد.این 
گره بزرگ در صنعت دریانوردی استان هرمزگان است که تا 
کنون راه حلی اساسی برای آن اندیشه نشده است و تا جایی 
پیشــرفت داشته که صدای شناوردان را  با اعتصاب در هفته 
گذشته درآورد.به گفته شناوردان و خدمه این شناورها، هزینه 
هایی که از مسافران در خطوط دریایی دریافت می شود بیش 
از هزینه های جاری خود شناورها که شامل هزینه سوخت و 
تعمیر و تجهیز شناورها می باشد نیز نمی شود و برای معیشتمان 

نمی دانیم دست به چه کاری باید بزنیم.
خریداری قطعات و لوازم یدکی شناورها با ارز 

آزاد انجام می شود
اسحاق اصلاحی رئیس تعاونی شناورهای تندرو بندرعباس 
اظهار کرد: خریداری قطعات و لوازم یدکی شناورها با ارز آزاد 
باعث شده است که آنها از این گرانی ها مستثنی نباشند و بالا 
رفتن ارز مزید بر این علت است.تغییر نکردن نرخنامه طی 
یکسال گذشته، گرانی معشیت و خرج زندگی، تغییر ناگهانی 
دلار در هشــت ماه گذشــته و خرید لوازم تعمیرات با دلار 
باعث شده است شناوردارها فشار اقتصادی زیادی متحمل 
شوند و آنها ۸۰ درصد درگیر نرخ تورم شده اند، به طوری که 
قادر به پرداخت حقوق پرسنل خود نیستندوی در خصوص 
عمده مشکلات شناوردارها سخن گفت و افزود: تغییر نکردن 
نرخنامه طی یکسال گذشته، گرانی معشیت و خرج زندگی، 
تغییر ناگهانی دلار در هشت ماه گذشته و خرید لوازم تعمیرات 
با دلار باعث شــده است شناوردارها فشار اقتصادی زیادی 
متحمل شوند و آنها ۸۰ درصد درگیر نرخ تورم شده اند، به 
طوری که قادر به پرداخت حقوق پرسنل خود نیستند.رئیس 
تعاونی شناورهای تندرو بندرعباس با اشاره به هزینه ها به 
خصوص شناورها ابراز داشت: این موضوع توسط کارشناسان 
و مســئولان در حال بررسی اســت و امیدواریم با افزایش 
حداقلی کرایه ها که فشار زیادی بر روی مردم نباشد و بتوانیم 
شناورها را در این خصوص حمایت کنیم و به یک جمع بندی 
مناسب رسید.اصلاحی همچنین اضافه کرد: در حال حاضر 
۴۲ فروند شناور داریم که به علت مسائل مختلف ۱۴ فروند 
از رده خارج شــده است که درصورت تداوم این رویه تا ماه 
های آینده، شاهد خارج شدن تعدادی دیگر خواهیم بود و باید 
توجه داشت بر روی هر شناور ۱۲ نفر پرسنل مستقیم مشغول 

به کار هستند.

شرایط اقتصادی شناورداران و تورم را در نظر 
خواهیم گرفت

محمد احمدی زاده مدیر بندر مســافربری شــهید حقانی 
بندرعباس در خصوص اعتراض شناورهای مسافربری اظهار 
کرد: هم اکنون خدمات به مردم برای رفتن به جزایر در حال 
انجام است و برای استمرار آن باید شرایط اقتصادی شناورها و 
تورم پیش آمده را در نظر گرفت.وی با بیان اینکه درخواستی 
با موضع آنالیز هزنیه ها به مسئولان داده شده است، افزود: این 
فرم آماری به گونه ای ارائه شده است که فشاری بر مردم نباشد 

و در عین حال کمکی به درآمد شناورها نیز شده باشد.
با توجه به هزینه بالای شــناورها و تورم پیش آمده، دولت 
همانگونه که برای حمل و نقل ریلی و هوایی سوبسید در نظر 
دارد، باید در این مورد تصمیمی  اتخاذ کند و با حمایت خود 
کمکی به درآمد شناورها شود تا بتوان استمرار خدمات در حوزه 
بنادر شاهد باشیم مدیر اسکله شهید حقانی بندرعباس ضمن 
اشاره به حمایت های دولت در این زمینه تصریح کرد: با توجه به 
هزینه بالای شناورها و تورم پیش آمده، دولت همانگونه که برای 
حمل و نقل ریلی و هوایی سوبسید در نظر دارد، باید در این مورد 
تصمیمی  اتخاذ کند و با حمایت خود کمکی به درآمد شناورها 
شود تا بتوان اســتمرار خدمات در حوزه بنادر شاهد باشیم.

احمدی زاده بیان کرد: رسالت سازمان بنادر در بحث نوسازی 
ناوگان استمرار داشته است و درحال حاضر کسی بخواهد از این 
وجوح استفاده کند، امکان آن فراهم است ولی با توجه به افزایش 
بی اندازه قیمت شــناور و بلیط آن جذابیتی برای سرمایه گذار 
ندارد  که بیاید در این حوزه سرمایه گذاری کند. وی با بیان اینکه 
مســئولان و دولت باید ورود پیدا کرده و این مشکل اقتصادی 
حل شود، اظهار کرد: امیدواریم با فروکش کردن کرونا وضعیت 
اقتصادی کشور به ثبات برسد ولی شرایط فعلی و کاهش ۶۰ 

درصدی مسافر در هفت ماه گذاشته منجر به کاهش شدید درآمد 
شناورها شده است، باید چاره ای اندیشه شود که مسئولان مطلع 
و در حال پیگیری  هســتندکه به نتیجه خوبی برسد  و شاهد 
خدمات بهینه ناوگان مسافری باشیم. اعتراض شناوردارها توقف 
و جابه جا نکردن مسافر نبوده است  بلکه من باب این بوده که با 
توجه به شرایط و گرانی، توان خدمات رسانی با این شرایط و با 
توجه هزینه بالای تعمیرات و خرید قطعات شناور را ندارند و در 
حال حاضر خدمات به مردم در حال انجام است احمدی زاده با 
اشاره به تشکیل و بررسی مشکل پیش آمده گفت: در فرمانداری 
بندرعباس جلسه ای در این خصوص تشکیل شد و به این نتیجه 
رسیدیم که نه فشار بر مردم باشد و نه ناوگان حمل و نقل و بتوان 

منابع مالی این حوزه تامین شود.
وی در ادامــه ابراز کرد: امیدواریم با حمایت دولت از خدمات 
ناوســازی و تعمیرات ناوگان مســافربری و بالا رفتن ایمنی 
سفرهای دریایی، در استمرار خدمات ما را یاری کنند.احمدی 
زاده اظهار کرد: این موضوع توسط فرماندار بندرعباس، صنعت 
و معدن و ســتاد تنظیم بازار استان در حال بررسی و پیگیری 
اســت و تعیین کننده نرخ نامه ما نیستیم.با این حال علی رغم 
پیگیری خبرنگار میدانی بازار در بندرعباس و گفت و گوهای 
دو طرفه با رئیس تعاونی شناورهای تندرو بندرعباس به عنوان 
نماینده شناوردارهای بندرعباسی و همچنین مدیر بندر شهید 
حقانی بندرعباس، تصمیم بر آن شده است که با همفکری طرفین 
مشکل این عزیزان در مدتی کوتاه حل شود تا باری از مشکلات 
این شناورداران زحمت کش برداشته شود.طبق آخرین اظهار 
نظرهایی که از ســوی مسئولان مطرح شده است، احتمال می 
رود که با افزایش نرخ هزینه در مســیرهای بندری این استان 
شاهد رضایت شناورداران هرمزگانی باشیم که این تصمیم هنوز 

به درجه قطعیت نرسیده است.

بار عدم افزایش قيمت بر دوش شناورداران هرمزگانی؛          

 معيشتی که به سختی تامين می شود

سرویس اقتصادی //سازمان شیلات با انتشار 
بیانیه ای جزئیات بیشتری از توقف صید ترال 

در آبهای جنوب رامنتشر کرد. 
 سرویس اقتصادی //  در پی اخبار و رویدادهای 
روزهای اخیر پیرامون صید ترال در آبهای جنوب 
کشور، بیانیه ای صادر کرده است. متن بیانیه به شرح 
ذیل می باشد.در ماه های گذشته به منظور بررسی 
علمی دغدغه های پرتکرار گروه های مختلف مردم، 
مسئولین، سمن های محیط زیستی، جامعه صیادی 
...، در زمینه ی آســیب های زیست محیطی صید 
فانوس ماهیان در دریای عمان،ســازمان شیلات 
ایران با همراهی موسسه تحقیقات علوم شیلاتی و 
اتحادیه های صیادی کشور، جلساتی را با کمیسیون 

کشاورزی و فراکسیون محیط زیست مجلس شورای 
اســلامی برگزار نمود که به تشکیل یک کارگروه 
علمی بررسی مشــترک، میان فراکسیون محیط 
زیست مجلس و وزارت جهادکشاورزی انجامید.

در این بیانیه آمده است: با راه اندازی این کارگروه، 
جلسات کارشناسی متعددی برگزار و مقرر گردید: 
به منظور به روزرســانی مطالعات ارزیابی ذخایر 
آبزیان و اتخاذ تصمیم بر اســاس این مطالعات در 
راستای بهره برداری بهینه، پایدار و مسئولانه، برنامه ی 
آیش و پایش ذخایر فانوس ماهیان اجرایی گردد.

بر این اساس، با مساعدت فراکسیون محیط زیست 
مجلس شورای اسلامی و پشتیبانی سازمان شیلات 
ایران؛مؤسسه تحقیقات علوم شیلاتی کشور پس از 

رفع موانع دریاروی و تجهیز کشتی تحقیقاتی خود، 
برنامه مطالعات پایش ذخایر و آسیب شناسی روش 
صید فانوس ماهیان را تا آذرماه 99 ارائه خواهد نمود، 
بطوری که پس از دو ماه، با رفع موانع دریاروی کشتی 
تحقیقاتی فردوس یک، و نیز تامین منابع مورد نیاز 
جهت انجام گشت های ارزیابی ذخایر آبزیان جنوب 
کشور، عملیات پژوهشی مطالعات آغاز و نتایج آن 
به فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی 
و کمیته مدیریت صید سازمان شیلات کشور ارائه 
خواهد گردید، تــا فعالیت این ناوگان با اطلاعات 
به روز شده، بازنگری شود و همزمان و به موازات 
انجام مطالعات فــوق، فعالیت تجاری این ناوگان، 

متوقف خواهد شد.

  بیانیه سازمان شیلات درباره جزئیات توقف صید ترال

ســرویس اقتصادی // وزیر راه و 
شهرســازی گفت: از امروز همه 
پروتکل های  بایــد  ایرلاین هــا 
بهداشــتی را بــه اضافه جذب 
مسافر به اندازه ۶0 درصد ظرفیت 
و  کنند  رعایت  هواپیمــا  کابین 
هواپیما  بلیت  قیمت  تعیین  برای 
به زودی  نیز  افزایش آن  و میزان 

تصمیم گیری خواهیم کرد. 

 محمد اسلامی اظهار کرد: از ابتدای 
شیوع ویروس کرونا همه ایرلاین ها 
موظف بودند پروتکل های بهداشتی 
بهداشت، درمان  تایید وزارت  مورد 
و آموزش پزشکی را رعایت کنند و 
به همه مسافران بسته هایی بهداشتی 
شامل مواد ضدعفونی کننده و ماسک 
بدهند.وی افزود: از سوی دیگر نیز 
بر اســاس پروتکل های بهداشتی و 
توافق وزارت بهداشت مقرر شد تا دو 
ردیف انتهایی هواپیما خالی بماند در 
حالی که ایکائو و یاتا  اجرای آن را 
ضروری نمی دانستند. اما خالی ماندن 
دو ردیف انتهایی کابین هواپیما را به 
این سبب اجرا کردیم تا اگر مسافری 
حین پرواز مشکوک به این ویروس 
تشخیص داده شد به آنجا منتقل شود.

وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه 
طی ماه های گذشته بر رعایت صحیح 

و دقیــق این پروتکل ها از ســوی 
شرکت های هواپیمایی نظارت کردیم. 
و چنانچه تحلفی صورت گرفت با 
ایرلاین مورد نظــر برخورد کردیم، 
گفت: با وجود اینکه همین پروتکل ها 
توسط ســازمان جهانی هوانوردی 
ایکائو و یاتا مورد تایید قرار گرفته 
بود و بســیاری از منابع معتبر بین 
المللی نیز احتمــال انتقال ویروس 
کرونا را از طریق پرواز بســیار کم و 
حتی منتفی اعلام کرده بودند، تصمیم 
به اجرای پروتکل های ســختگیرانه 
تری گرفتیم. چرا که وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی تاکید داشت 
که باید مسافران در پرواز به صورت 
یکی در میان بنشینند و صندلی های 
آن ها از هم فاصله داشــته باشــد.

اســلامی اظهارکرد: در همین راستا 
همه ایرلاین هــا را موظف کردیم تا 

از امــروز اول آبان ماه پروتکل های 
بهداشتی سخت گیرانه تری را رعایت 
 کننــد و آن فروش بلیــت هواپیما 
و پر کردن ظرفیت کابین تا ۶۰ درصد 
است تا رضایت وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی هم جلب شود.

وی با بیان اینکه اجرای این پروتکل 
جدید بــرای ایرلاین ها هزینه های 
اضافی در بر خواهد داشــت، افزود: 
بــر همین اســاس و بــا توجه به 
درخواست شــرکت های هواپیمایی 
از آن ها خواســتیم تا صورت های 
مالی خودشان را در بازه زمانی سال 
۱۳9۷ تا نیمه امسال ارائه دهند و بر 
همین اســاس درباره افزایش قیمت 
بلیت هواپیما تصمیم گیری کنیم.وزیر 
راه و شهرسازی تصریح کرد: پس از 
بررسی صورت های مالی شرکت های 
هواپیمایــی و با توجه به هزینه های 
اضافی تحمیل شده به آن ها تصمیم 
می گیریم که بلیت پروازهای داخلی 
تا چه اندازه اجــازه افزایش دارد و 
پس از نهایی شــدن، نتیجه را اعلام 

خواهیم کرد.

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد

کاهش ظرفیت پذیرش هواپیماها

سرویس اقتصادی // مدیرعامل شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس این پالایشگاه را پرچم دار صادرات 
صنعت پالایشی کشــور خواند و از افزایش 1۲0 
درصدی صادرات این ابرپالایشــگاه در ۶ ماهه ی 

نخست امسال خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، »محمدعلی دادور« ضمن 
تبریک به مناســبت روز ملی صــادرات و عرض 
خداقوت به تمام جهادگرانی که با تلاش در جبهه ی 
جهاد اقتصاد به دنبال ارزآوری برای کشور و بهبود 
شرایط اقتصادی و رفاهی مردم هستند، گفت: شرکت 
نفت ستاره خلیج فارس به عنوان اصلی ترین تامین 
کننده سبد سوخت کشــور نقش اساسی در توازن 
انرژی منطقه ایفا می کند و با تلاش شــبانه روزی 
همه ی مدیران و کارگران و مهندسان توانسته در کنار 
توجه به تامین نیازهای داخلی، صادرات محصولات 
را نیز مد نظر قرار دهــد.وی تحریم های ناعادلانه 
اقتصادی علیه ایران به ویژه در زمینه صادرات مواد 
نفتی و به دنبال آن ایجاد شــرایط نابسامان حاصل 
از شیوع ویروس کرونا را در نوسانات شدید قیمت 
نفت و میزان تقاضا و فروش فرآورده موثر خواند و 
تاکید کرد: با این حال توانسته ایم با تیکه بر نیروهای 
متخصص و جوان ایرانــی و تقویت تولیدکنندگان 
داخلی در تامین قطعات مورد نیاز پالایشگاه، گام 
مهمی را در جهت گسترش نفوذ در بازارهای جهانی و 
توسعه صادرات فرآورده ها برداریم.مدیرعامل شرکت 
نفت ســتاره خلیج فارس از افزایش فعالیت های 

بازاریابی این شــرکت در حوزه آســیای شرقی و 
برنامه ریزی برای شناسایی فرصت های جدید بازار 
خبر داد و گفت: با اتخاذ سیاست های مدیریت تقاضا 
و عرضه فرآورده و در نهایت بررسی و بکارگیری 
دقیق ترین الگوریتم ها برای پیشبینی قیمت جهانی در 
بلند مدت، به پیاده سازی یک الگوی مناسب برای 
پاسخ گویی به تقاضاهای موجود در بازار با اولویت 
قراردادن منافع و مصالح شــرکت دست یافته ایم که 
موفقیت بیشتر ما را در این زمینه تضمین کرده است.
وی دستاوردهای صادراتی شرکت نفت ستاره خلیج 
فارس را سبب کمرنگ تر جلوه دادن اثرات ناشی از 
تحریم ها دانست و افزود: در مدت زمان شش ماهه 
نخست امسال این پالایشگاه موفق به صادرات بیش 
از ۸۰۰. هزار متریک-تن تنها چهار فرآورده تولیدی 
نفتای ســبک، نفتای میانی، برش سنگین و حلال 
۴۰۲ شده است که این رقم رشدی ۱۲۰ درصدی را 
نسبت به صادرات شش ماهه اول سال گذشته نشان 
می دهــد.دادور ادامه داد: به علاوه با توجه به حجم 
تولید فرآورده بنزین این پالایشگاه و عرضه آن به 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران، 
کشور نه تنها از واردات این فرآورده بی نیاز شده و به 
خودکفایی رسیده بلکه به بزرگترین صادر کننده بنزین 
در منطقه مبدل شده و این موضوع کمک شایانی به 
کشور در دستیابی به اهداف صادراتی داشته است.
وی جلوگیری از خام فروشی را ترفندی برای عملی 
کردن منویات مقام معظم رهبری دانست و گفت: در 

پی صادرات فرآورده ها، ارزش افزوده ی بیشــتری 
ایجاد خواهد شد که موجب ارزآوری بیشتر و بهبود 
شرایط اقتصادی کشور می شود. دادور اظهار داشت: 
مرداد ماه امسال نخســتین عرضه ی بنزین ستاره 
خلیج فارس در رینگ بین المللی توسط شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی انجام شد و چنین 
رویدادی این موضوع را ثابت کرد که می توان ارزش 
افزوده ای بالاتر از پیش بینی های نشریات معتبر این 
حوزه برای بنزین صادراتی کســب کرد.مدیرعامل 
شرکت نفت ستاره خلیج فارس در پایان ضمن تقدیر 
از جانفشانی مهندسان، کارگران و مدیران این شرکت 
در راستای ایجاد جهش تولید، گفت: امید است در 
ماه های آتی شــاهد افزایش صــادرات فرآورده ها 
باشیم و بیش از پیش همچون ستاره ای در بازارهای 

صادراتی بدرخشیم.

 مدیرعامل شرکت نفت ستاره خليج فارس خبر داد

افزایش 120 درصدی صادرات در پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس

گــروه خبر // مدیرکل شــیلات هرمزگان به 
همراه سرپرست معاونت آبزی پروری شیلات 
هرمزگان در رونــد مونتاژ  قفس های پرورش 
بندر صیادی کوهســتک  در  دریایی  ماهیان 

توسط بخش خصوصی بازدید کرد.
به گزارش خبرنگار دریا ،در حاشیه این بازدید دکتر 
عبدالرسول دریایی با اشاره به اهمیت آبزی پروری در 
عصر حاضر و برای نسل های آینده گفت: خوشبختانه 
پرورش ماهی در دریا توانسته به خوبی خواسته ها و 
توقعات آبزی پروری دریایی را برآورده سازد و یکی 
از روش های موفق صنعت آبزی پروری در پرورش 
ماهیان دریایی است.وی با بیان اینکه استان هرمزگان 
همواره در این زمینه جز استان های پیشرو و قطب 
بوده است گفت: خوشبختانه در سال های اخیر با 
اعطای مجوز پرورش ماهیــان دریایی به مناطق 

روستایی و شهرستانهای استان در آینده ایی نزدیک 
شاهد توسعه و رونق ناشی از اجاری این طرح ها 
در این مناظق خواهیم بود.دریایی مونتاژ قفس های 
پرورش ماهی در دریا در بندر صیادی کوهستک را  
نشــان از موفقیت های آتی در این عرصه خواند و 
گفت: بدون شک با بهره گیری از دانش جوانان ایرانی 
و حمایت های خوب دولت در در آینده ای نزدیک 
شاهد بومی شــدن و خودکفایی کامل در صنعت 
پرورش ماهیان دریایی در قفس خواهیم بود.مدیرکل 
شیلات هرمزگان تحریم های ظالمانه اخیر که منجر 
به ممانعت از ورود کارشناسان خارجی برای مونتاژ 
قفس های پرورش ماهی در قفس و دیگر مشکلات  
شد را منشا برکت خواند و تصریح کرد: خوشبختانه 
هیچ قدرتی نمی تواند مانع از توسعه و پیشرفت ایران 
اسلامی گردد مهندسان جوان هرمزگانی با تکیه بر 

دانش و تخصص بومی موفق به مونتاژ قفس های 
پرورش ماهیــان دریایی در بندر صیادی چیروئیه 
شدند.گفتنی اســت این اســتان در فاز اول با دارا 
بودن ۱۴ پهنه دریایی مطالعه شده و ظرفیت بیش از 
۱۱۳ هزار تن بزرگترین ومهمترین استان شیلاتی در 
کشور است که راه اندازی طرحهای واگذار شده در 
این حوزه شکوفایی عظیمی از جمله تامین پروتئین 
دریایی  مورد نیاز کشور، اشتغال زایی بیش از ۴هزار 
نفر، کاهش فشــار بر ذخائر طبیعی آبزیان، استفاده 
حداکثری از دریا بدون هیچ گونه برداشت از منابع 
آب شیرین و گرایش صیادان به این حرفه خواهد 
شد که نقش بزرگی دراقتصاد جامعه صیادی و بومیان 
سواحل جنوبی کشور نیز خواهد داشت.گفتنی است 
شهرستان سیریک ظرفیت ۱۰ هزار تن تولید ماهی 

در قفس را دارد.

مدیرکل شيلات هرمزگان خبر داد 

تحقق خودکفایی در پرورش ماهیان دریایی در قفس

طرح : کاربخش
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  گــروه خبر //معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
 هرمــزگان گفت: مرکــز فوریت های بررســی مشــکلات 
واحد های تولیدی و طرح های ســرمایه گــذاری با هدف رفع 
موانع و مشــکلات واحدهای تولیدی و بنــگاه های اقتصادی 
 در کمتریــن زمان ممکن به صورت شــبانه روزی در هرمزگان 

راه اندازی می شود.
    بــه گــزارش خبرنگار دریــا ، دکتر ایــرج حیدری در 
جلسه کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید استان هرمزگان 
 با اشــاره به راه اندازی مرکز فوریت های بررسی مشکلات 
واحد های تولیدی و  طرح های سرمایه گذاری در هرمزگان، 
عنوان کرد: در پی تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر ضرورت 
تشکیل کارگروهی شــبانه روزی برای برطرف کردن موانع 
بخش تولید در کشــور با پیشنهاد وزارت کشور برای تحقق 
مطالبه مهم مقــام معظم رهبری جهت رفع موانع بخش تولید 
 و ســرمایه گذاری، مرکز فوریت های بررســی مشــکلات 
واحد های تولیدی و طرح های سرمایه گذاری در استان های 

 کشــور از جمله هرمزگان به صورت شبانه روزی راه اندازی
 می شود. وی در همین رابطه گفت: مرکز فوریت های بررسی 
مشکلات واحد های تولیدی و طرح های سرمایه گذاری با 
هدف حل و فصل مشــکلات واحد های تولیدی به ویژه در 
زمینه تکمیــل و راه اندازی طرح های نیمه تمام، تامین مالی  
طرح ها، تعیین تکلیف طرح های معوق، رفع مشکلات مرتبط 
 با محیط زیســت، منابع طبیعی، معادن و رفع موانع صادراتی  

راه اندازی آن در دستور کار قرار گرفته است. 
    معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: این مرکز مهم و تصمیم گیر در ســازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان به زودی با استقرار کارشناسان 
 دســتگاه های اجرایی ذیربــط و تجهیــزات لازم آغاز به 
 کار خواهــد کرد.حیــدری در همین رابطه گفــت: مدیران 
دستگاه های اجرایی اصلی عضو کارگروه تسهیل و رفع موانع 
تولید استان در اسرع وقت نسبت به معرفی کارشناس مجرب و 
مسلط با بخش تولید و سرمایه گذاری به سازمان صمت استان 

برای حضور مرکز فوریت های بررسی مشکلات واحد های 
تولیدی و طرح های سرمایه گذاری اقدام کنند.وی خاطرنشان 
کرد: مرکز فوریت های بررسی مشکلات واحد های تولیدی 
 و طــرح های ســرمایه گــذاری در هرمــزگان به صورت 
شــبانه روزی با هدف بررســی و رفع مشــکلات فعالان 
بخش تولید و ســرمایه گذاری فعالیــت خواهد کرد.معاون 
 هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان تصریح کرد: 
ســامانه ای متمرکز برای پاسخگویی ســریع دستگاه های 
 اجرایــی به درخواســت هــای متقاضیان بخــش تولید و 
 ســرمایه گذاری در مرکز  فوریت های بررســی مشکلات 
 واحد های تولیدی و طرح های ســرمایه گذاری راه اندازی 
می شود. حیدری خاطرنشان کرد: راه اندازی مرکز فوریت های 
 بررسی مشکلات واحد های تولیدی و طرح های سرمایه گذاری 
 نقــش بســزایی در رفــع مشــکلات بخــش تولیــد و 
 طرح های سرمایه گذاری خواهد داشت و برای تحقق اهداف 

ظرفیت های ملی و استانی بکار گرفته خواهد شد.

معاون استاندار هرمزگان خبر داد
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 گروه گزارش // با شیوع ویروس منحوس کرونا 
هر روز قیمت کالا ها نیز بی مهری خود را به مردم 
بیشتر نشان می داد و این بار نوبت به گرانی مرغ 
و تخم مرغ رسید که پای ثابت سفره بیشتر مردم 

است. 
    مرغ به دلیل مناســب بودن قیمت نســبت به سایر 
گوشت ها همواره در سبد غذایی مردم جای ثابتی داشت 
اما این روزها مرغ نیز به حدی گران شــده است که در 
 آستانه حذف شدن از سفره مردم قرار دارد. وارد بازار که 
می شــوی هر فروشــنده ای به دلخواه قیمتی به روی 
اجناس گذاشته اســت و معتقد است گران می فروشد 
چون باید گران بخرد، یکی از شــهروندان در مصاحبه 
با شبســتان با گلایه از افزایش قیمت ها گفت: قیمت 
اجناس بسیار گران شده و مردم قدرت خرید هیچ نوع 

گوشتی را ندارند. شهروند دیگری می گوید: به صورت 
لحظه ای قیمت ها تغییر می کنــد و مردم با این گرانی 
و افزایش قیمت ها نمی توانند قد راســت کنند و باید 
نظارت ها بیشتر شود.برخی فروشنده ها نیز دل خوشی 
از گرانی قیمت مرغ نداشتند؛ زیرا خودشان نیز مرغ را 

گران خریده بودند.یکی از فروشنده ها می گوید: افزایش 
قیمت مرغ هم برای تولید کننــده و هم مصرف کننده  
مناسب نیست زیرا قیمت نهاده های دامی و مواد اولیه 
گران شده است.فروشنده دیگری می گوید: با افزایش 
قیمت مرغ تقاضا هم کم شده است.گرانی در بازار مرغ 
اگر چه قدرت خرید مردم را کاهش داده اما عمده دلیل 
آن به گفته شــهروندان عدم مدیریت و نظارت و کنترل 
بر بازار اســت که در سایه غفلت مسئولان بار سنگین 
این گرانی بر دوش مردم نهاده شــده است. یکی دیگر 
از شهروندان در بندرعباس در ضمن گلایه از افزایش 
بی سابقه قیمت مرغ گفت :عامل بسیاری از گرانی ها 
در خلا نظارت دستگاه های متولی است.  مسئولان اما 
مهمترین علت گرانی مرغ کمبود سویا و تعطیلی برخی 
مرغداری در سطح استان اعلام کرده اند. رئیس اتحادیه 
مرغداران هرمزگان گفته اســت: علت گران شدن مرغ 
در سطح اســتان و کشور، کمبود سویا، تعطیلی برخی 
مرغداری ها و کم شدن سهمیه دولتی مرغداران از هزار 

و ۶۰۰ گرم به ۵۰۰ گرم اســت. حسام احمدی افزود: 
اکنون قیمت سویا در بازار هرکیلو ۱۶ هزار تومان است. 
وی گفت: علاوه بر مشکلات غذای مرغ، افزایش چند 
صد درصدی دارو، واکسن، تجهیزات و سایر هزینه ها 
مشکلات مرغدار را چندین برابر کرده است. اما در این 
 میان فروشــنده ها و تولید کننده ها نیز معتقدند وجود 
دلال هاو  واســطه ها در گرانی مرغ بی تاثیر نیست. 
احمدی رئیس اتحادیه مرغداران گفت: دولت باید دست 
واســطه ها، دلال ها و واردکننده های انحصاری سویا را 
قطع کند و با ورود به ایــن عرصه بازار مرغ را تنظیم 
کند.این روزها عدم رشــد اقتصادی و افزایش فشــار 
روانــی بر مردم با تغییرات لحظه ای قیمت  کالاها رقم 
می خورد. ضروری ترین اقدام باید جلوگیری از افزایش 
افسار گسیخته قیمت ها باشــد موضوعی که با چند 
 تدبیــر به موقع می توان آن را حل کرد اما نیاز به اندکی 
تصمیم درست و اطلاع رسانی به مردم و افزایش بیشتر 

نظارت ها می باشد.

گرانی در بازار مــرغ اگر چه قدرت 
خرید مردم را کاهش داده اما عمده 
دلیل آن به گفته شــهروندان عدم 
مدیریت و نظــارت و کنترل بر بازار 
اســت که در سایه غفلت مسئولان 
بار ســنگین ایــن گرانی بــر دوش 

مردم نهاده شده است

,,

گروه خبر // مدیــر بهره برداری و 
آبی شرکت  تاسیسات  از  نگهداری 
آب منطقــه ای هرمــزگان گفت: 
آبیاری  نوین  شیوه های  از  استفاده 
میناب،  دشت  شــمالی  اراضی  در 
کاهش ۴۸ درصدی مصرف را در پی 

داشته است.
  بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ، 
به  با اشــاره  مهندس حامد ترکمندی 
خشکسالی های ۲ دهه اخیر در استان 
هرمزگان، اظهــار کرد: با وجود کمبود 
شــدید منابع آب زیر زمینــی، برای 
توسعه و پایداری کشاورزی در استان 
هرمزگان باید از سیســتم های آبیاری 
تحت فشــار اســتفاده کرد.وی عنوان 
کرد: استفاده از سامانه های نوین آبیاری 

یکی از مهم تریــن راه کارهای افزایش 
راندمان در آبیاری اراضی کشــاورزی 
محسوب می شــود که می تواند کمک 
خوبی به کاهش برداشت از سفره های 
آب زیر زمینی کند.این مقام مسئول با 
اشاره به اهداف استفاده از سامانه های 
نوین آبیاری، خاطرنشان کرد: اثربخشی 
ســامانه های نوین آبیاری در ســطح 
آبیاری،  راندمان  افزایش  شامل  مزارع 
کاهش تلفــات و توزیــع یکنواخت 
آب، ارتقاء بهره وری آب کشــاورزی، 
تسکین مشــکلات ناشی از بحران کم 
آبی و کاهش تبعات محیطی و اجتماعی 
خشکسالی ها است.این مقام مسئول با 
ذکر این نکته که بیش از سه هزار هکتار 
از اراضی تحت عنوان شــبکه شمالی 

میناب در حال کشــت زراعی هستند، 
ابراز داشت: برای تامین آب شرب این 
میزان از اراضی ١۵ میلیون متر مکعب 
آب از ســد شــمیل و نیان اختصاص 
داده شده اســت.ترکمندی با اشاره به 
تخصیص ۳۰ میلیون متر مکعبی اراضی 
باغات دشــت میناب، تصریح کرد: تا 
شهریور ماه ســال جاری بیش از ۲۶ 
میلیون متــر مکعب آب در این اراضی 
رهاسازی شده است.وی مطرح کرد: در 
ســال زراعی ۹۷-١۳۹۶ که اراضی به 
صورت غرق آبی آبیاری می شدند، برای 
آبیاری هــزار و ۴۷۳ هکتار از اراضی 
دشت شمالی میناب حدود ١۲ میلیون 
متر مکعب آب در نظر گرفته شد.مدیر 
بهره برداری و نگهداری از تاسیســات 

آبی شــرکت آب منطقه ای با اشاره به 
نوین ســازی شبکه های  پروژه  انجام 
آبیاری کشاورزی اراضی شمالی دشت 
میناب در ســال ۹8-١۳۹۷، تشریح 
کرد: پس از اســتفاده کشــاورزان از 
روش آبیاری تحت فشــار و قطره ای، 
شاهد افزایش چشم گیر راندمان آبیاری 

بودیم.
  ترکمندی اظهار کرد: در ســال ۹8-
١۳۹۹ بیــش از هــزار و 88۷ هکتار 
از اراضی شــبکه شمالی دشت میناب 
با حجم آبی حدود هشــت میلیون متر 
مکعب مشروب شدند. یعنی با استفاده 
از شــیوه های نوین آبیاری سطح زیر 
کشــت افزایش و میــزان مصرف آب 

کاهش پیدا کرد.

مدیر بهره برداری و نگهداری از تاسيسات آبی خبر داد

كاهش 48 درصدی مصرف آب در پی استفاده از آبیاری تحت فشار

مرغ در آستانه حذف شدن از سفره ها

 گروه گزارش // بیش از هشت ماه است که ویروس 
کشــنده کرونا زندگی مردم هرمزگان را همچون 
مردم دیگر نقــاط این کره خاکی هدف قرار داده و 
آسیب های بسیاری به بخش های مختلف زندگی 
از سلامت جسم و روح گرفته تا اقتصاد و فرهنگ و 

ورزش وارد کرده است. 
   هنوز دارو و واکســن قطعی برای درمان این ویروس 
کشنده کشف نشــده و کارشناسان بهداشتی و پزشکان 
تنها راه پیشــگیری از ابتلا به آن را رعایت پروتکلهای 
بهداشتی به ویژه زدن ماسک عنوان می کنند.در حقیقت 
می توان گفت که با زدن ماسک هم خود و هم دیگران 
 را از خطر ابتــلا به این ویروس کشــنده در امان نگه 
می داریم و به عبارتی با این کار به ســلامت اجتماعی 
 که ســلامت دیگر بخش ها را به دنبــال دارد، احترام 

می گذاریم.
  اما متاســفانه همانگونه که شــاهد برخی رفتارهای 
هنجارشــکنانه از ســوی بعضی ها در رعایت قوانین 
راهنمایی و رانندگی که ضامن ســلامت افراد اســت ، 
می باشــیم در احترام به سلامت اجتماعی نیز با چالش 
مواجه می باشیم که نمونه بارز آن بی توجهی به استفاده 
از ماســک در این شــرایط کرونایی است.با نگاهی به 
مراجعان مراکز خرید، بازارهای روباز، آرایشــگاه ها 
 و حتی مطب های پزشــکان، متوجــه دو گروه مردم 
می شــویم؛ که گروهی هم در برابر سلامت خود و هم 
دیگران احساس مســوولیت کرده و ماسک می زنند و 
گروهی دیگر بی توجه به این موضوع، با صورتی بدون 

ماسک در این مکان ها حاضر شدند.
   برخــی از افراد به صرف اینکه ســالم هســتند و یا 

 اینکه بــدن آنها مقاوم بوده از زدن ماســک خودداری 
می کنند اما غافل از اینکه در بین فوت شــدگان افراد 
 قوی هیکل وورزشــکار بوده که بدلیل بی احتیاطی و 
ناآگاهی در معرض افراد بیمار قرار گرفته و بیمار شده 
و نهایت جان خود را از دســت دادند.اگرچه گفته شده 
استفاده از ماسک اجباری است و با متخلفان برابر قانون 
برخورد می شــود، اما واقعیت این است که این برخورد 
 قانونی هنوز تاثیری نداشــته و همچنان افرادی با نزدن 
ماســک به این اجبار و برخوردهای قانونی دهن کجی 
می کنند؛ افرادی که با زندگی و سلامت خود سر جنگ 
و لجباری دارند و دانســته یا نادانسته با این اقدامشان 
 دیگــران را نیز قربانی این جنگ و لجبازی هایشــان 

می کنند.
  اســتفاده از ماســک در هرمزگان روی شیب 

نزولی
   اســتان هرمزگان در حال حاضــر از نظر خطر ابتلا 
به کرونا در ســطح هشــدار به ســرمی برد و متاسفانه 
طبق اعلام مســوولان دانشگاه علوم پزشکی این استان 
و براســاس پایش آمارها، احتمــال اوج گیری دوباره 
ویروس در این منطقه بســیار بالاســت که بی توجهی 
برخی ها به استفاده از ماسک در این شرایط، می تواند 
وضعیت را بسیار بدتر و دایره انتقال و شیوع این ویروس 

را گسترده تر کند.
  تا چندی پیش هرمزگان از نظر اســتفاده از ماســک 
در سطح کشــور حائز رتبه نخست بود اما در روزهای 
اخیر و بدون اینکه تغییری در شرایط استان از نظر آمار 
مبتلایان و فوتی های کرونا ایجاد شــده باشد، استفاده 
از این ســلاح تاثیرگذار در برابر کووید ۱9 روی شیب 

نزولی قــرار گرفته که این زنگ خطــری جدی برای 
سلامت استان است.

  افراد بدون ماســک ســلامت جامعه را تهدید 
می کنند

    رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان با تاکید 
بر رعایت هر چه بیشــتر پروتکلهای بهداشتی به ویژه 
 اســتفاده از ماسک، گفت: معمولا در پاییز شاهد شیوع

 بیماری های تنفسی و آنفلوآنزا هستیم که امسال کرونا 
نیز به این چرخه اضافه شده و سلامت جامعه به شدت 

در خطر قرار گرفته است.
  دکتر حسین فرشیدی ؛ اظهار داشت: تاکید بر استفاده 
از ماســک از آن جهت است که بیشترین احتمال انتقال 
بیماری کرونا از طریق انتشار قطرات تنفسی است و از 
همین رو ماسک می تواند ســپری محکم در برابر این 
انتشــار و به عبارتی حافظ جان ما باشد.وی ادامه داد: 
هر روز و هر ســاعت نسبت به لزوم استفاده از ماسک 
 به منظور حفظ ســلامت خود و دیگــر افراد جامعه از 

تریبــون های مختلف اطلاع رســانی می شــود، ولی 
متاسفانه بازهم شاهد افراد بدون ماسک در مکان های 
عمومی و پرتردد هستیم که این افراد سلامت جامعه را 

به شدت تهدید می کنند.
  وی تصریح کرد: متاســفانه در هفته گذشته و به دنبال 
کاهــش رعایت پروتکلهای بهداشــتی بــه ویژه زدن 
ماســک، ۲۰ درصد آمار بیماران بســتری در اســتان 
هرمــزگان افزایش یافته و هم اکنون درصد موارد مثبت 
در آزمایش ها نیز به ۳۵ درصد رســیده است.این مقام 
مسوول گفت: در مدت ســه هفته گذشته آمار رعایت 
شــیوه نامه های بهداشــتی در اســتان کاهش یافته که 
نتیجه آن در دو سه هفته آینده با افزایش شمار بیماران 
بســتری ها و فوتی ها خود را نشــان خواهد داد و این 
موضوع بسیار تاسف بار است.دکتر فرشیدی تاکید کرد: 
در شــرایط فعلی که ویروس کرونا جان مردم را هدف 
گرفته ، همه ما نسبت به سلامت یکدیگر مسوول هستیم 
و باید با جدیت بیشتری پروتکلهای بهداشتی را رعایت 

کنیم.

  امکانات بهداشتی و نیروی درمانی هرمزگان 
محدود است

   کادر درمــان در خــط مقدم مقابله بــا ویروس کرونا 
قرار دارد و ابتلای آنها به این ویروس و خروجشــان از 
چرخه خدمت رســانی ، موجب اختلال در ارائه خدمات 
درمانی می شود و از همین رو مردم می توانند با رعایت 
پروتکلهای بهداشتی ضمن محافظت از خود و عزیزانشان، 
یاریگر نیروهای درمان در مسیر مقابله با این ویروس نیز 
باشند.براساس آمارهای اعلام شــده از سوی مسوولان 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان  از ابتدای شیوع بیماری 
کرونا تاکنون ، یک هزار و ۱۵۸ نفر از کادر درمان و دیگر 
کارکنان خط مقدم مقابله با ویروس کرونا در این استان به 

این بیماری مبتلا شدند .
   اســتاندار هرمــزگان نیــز ضمــن تاکید بــر رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی به ویژه استفاده از ماسک، گفت: 
امکانات درمانی و نیروی انسانی حوزه بهداشت و درمان 
استان با توجه به شــیوع کرونا محدود است و تجهیزات 
اســتان در حد معمول امکان ارائه سرویس دارد و اگر به 
شــرایط دو ماه پیش برگردیم ، وضعیت بسیار سختی هم 

برای مردم و هم برای کادر پزشکی به وجود خواهد آمد.
 همتی اظهار داشت: پیش از این میزان رعایت پروتکل های 
بهداشتی و استقاده از ماسک در بین شهروندان هرمزگان 
بیش از این ۸۰ درصد بود که اکنون این آمار با ۲۰ درصد 

کاهش به ۶۰ درصد رسیده است.
   وی هشــدار داد: اگــر مردم به توصیه های بهداشــتی 
توجــه نکنند، تعداد بیماران بســتری و فوتی ناشــی از 
 کرونــا در هفته های آینده افزایش پیــدا خواهد کرد و به 
شــرایط حاد ۲ ماه گذشــته و وضعیت قرمز باز خواهیم 
گشت.   رئیس ستاد مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان 
تصریح کرد: اگر سازمان یا اداره ای مراجعان زیادی دارد و 
هنوز پیش بینی های لازم را برای خدمات رسانی با توجه 
به تجربه هشت ماهه گذشته نکرده و از ارائه خدمات امتناع 

می کند، به صورت جدی با آن ها برخورد خواهیم کرد.
  همه مردم در خطر ابتلا به ویروس کرونا قرار 

دارند
  سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با بیان اینکه 
کرونا ویروســی با رفتارهای غیرقابل پیش بینی است، 
گفت: همه ما در خطــر ابتلا به این ویروس قرار داریم و 
با توجه به اینکه عملکرد کووید ۱9 در بدن هر شــخص 
با شــخص دیگر متفاوت اســت، نمی تــوان هیچ پیش 
بینی از وضعیت فرد مبتلا داشــت.دکتر فاطمه نوروزیان 
 تصریح کرد : اگرچه اســتان هرمــزگان از نظر رعایت 
پروتکل های بهداشــتی چهارمین استان کشور محسوب 
می شود اما درصد رعایت بالا نبوده و تنها ۵۲ درصد افراد 
این پروتکل ها را رعایت می کنند.وی با بیان اینکه احتمال 
اوج گیری دوباره کرونا در هرمزگان بســیار بالا اســت، 

خاطرنشان کرد: بهترین راه عبور از پیک سوم شیوع کرونا 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی شامل استفاده از ماسک، 
رعایت فاصله فیزیکی و پرهیز از حضور در تجمع ها است.
وی حضور در مکان های بدون تهویه مناســب، حضور 
در تجمع ها، اســتفاده نکردن از ماسک و بی توجهی به 
پروتکل های بهداشتی را از مهمترین عوامل افزایش ابتلا 
به کرونا عنوان کرد و گفت: هر یک از شــهروندان نقش 
بسیاری مهمی در جهت حفظ سلامت خود و دیگر افراد 
برعهده دارند و باید نســبت به حفظ جان خود و دیگران 

احساس مسوولیت داشته باشند.
  با ماسک به جنگ کرونا برویم

رعایــت  بــر  همــواره  بهداشــتی  کارشناســان     
شــیوه نامه های بهداشــتی به ویژه زدن ماسک، رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی و شستشــوی مرتب دست ها با 
آب و صابــون برای مقابله با کرونا تاکید می کنند؛ اما این 
شیوه نامه ها در صورتی که همه مردم اهتمام لازم نسبت 
به انجام آن را نداشته باشــند، نمی تواند ما را از شر این 
ویروس منحوس در امان نگه دارد و شیوع آن در جامعه 

همچنان ادامه خواهد داشت.
  برخی ها که معمولا ســر خودشــان کلاه می گذارند و 
یا دیگران، از زمانی که اســتفاده از ماسک اجباری شده، 
آن را در جیــب یا کیف خود قرار مــی دهند و تنها در 
مکان هایی که با تذکر روبرومی شــوند ، از آن اســتفاده 
می کنند و بعد از انجام کارشان دوباره ماسک را از روی 
صورتشــان برمی دارند که همین افــراد تهدید کنندگان 
ســلامت جامعه به ویژه زنان باردار، ســالمندان، بیماران 
دیابتی، ســرطانی، دیالیزی، کودکان و دیگر افراد هستند.
براساس تحقیقات صورت گرفته و طبق نظر کارشناسان 
و متخصصان بیماری های عفونی، تا زمانی که واکسن و 
داروی قطعی برای کرونا کشف نشود، این ویروس منحوس 
 به جــولان خود ادامه خواهد داد و در این شــرایط تنها 
توصیه و شــاید تنها راهی که بتواند ما را از ابتلا به کرونا 
محافظت کند، سپر کوچک اما قدرتمند و تاثیرگذار ماسک 

است.
  به گزارش ایرنا ؛البته ناگفته نماند که این سپر در شرایطی 
قدرتمند و تاثیرگذار خواهد بود که براساس استانداردها 
استفاده شود ؛ نه اینکه یک ماسک را بارها و بارها استفاده 
کنیم و از آن انتظار محافظت داشــته باشــیم.از آنجا که 
براســاس یافته های علمی ممکن است حدود ۸۰ درصد 
مبتلایان به کرونا بدون علامت یــا دارای علائم خفیفی 
باشــند و حتی به ابتلای به کرونا هم شک نکنند، استفاده 
از ماسک می تواند از آلوده شدن فرد سالم جلوگیری کند 
و با جلوگیری از انتشار ویروس توسط افراد بیمار بدون 
علامــت یا بیمارانی که هنوز علایم بیماری در آنها ظهور 
نکرده است، از ابتلای دیگران به این بیماری پیشگیری 

کند.

در شرایط فعلی که ویروس کرونا جان 
مردم را هدف گرفته ، همه ما نسبت 
به ســامت یکدیگر مسوول هستیم 
و باید با جدیت بیشــتری پروتکلهای 

بهداشتی را رعایت کنیم

,,
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احترام به سلامت اجتماعی مردم هرمزگان با استفاده از ماسک


